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رئیس مجلس قانونگذاری ازبکستان وارد اصفهان شد؛

سفیری از خواهرخواندها

شهردار اصفهان در برنامه رادیویی »سلام اصفهان« خبر داد:

افزایش گردشگران چینی
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عضو کمیسیون اقتصادی مجلس خبر داد:

ضرورت توجه اشتغال، مسکن، ثبات ارز و 
کنترل تورم در برنامه هفتم توسعه

وقتی نویسندگان از هوش مصنوعی می ترسند

 اعتصــــاب
در هالیـــوود

درباره تنها سریال کمدی این روزها شبکه نمایش خانگی 

 »سیاه چاله«
در امتداد »شادروان« است
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مدیرعامل کانون هموفیلی استان اصفهان تاکید کرد:

 ضرورت حمایت از بیماران هموفیلی 
برای فیزیوتراپی و دارو

چهره روز

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان اصفهان:

شهرک حمل ونقل خمینی شهر تا 
مردادماه به بهره برداری می رسد
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مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان اصفهان از تکمیل 
پروژه ورودی شهرک حمل و نقل خمینی شهر تا مردادماه خبر 

داد.

صفهان
منبع: اخبار ا

ــری،   ــد مت ــاع چن ــالا، در ارتف ظاهــراً یکــی آن ب
روی پــل عابــر پیــاده از »رهایــم کن« خوشــش 
نیامــده! منظــورم ســریال »رهایــم کن« اســت. 
بعد مدیریــت شــهریِ همیشــه پاکار به ســرعت 
واکنــش داده )مثــل همــان ســرعتی کــه بــرای 
قطــع درختــان بــه خــرج دادنــد( تــا ایــن مطالبه 
ــد  ــد، بع ــانه ای کن ــی را رس ــم مردم ــیار مه بس

ــد ســه نقطه. ــد و بع ــی کن گناهــکار را رونمای
ایــن مــوارد را کنــار بگذاریــم در ایــن یادداشــت 
ــاً و  ــت. قطع ــی اس ــک پیش بین ــن ی ــد م قص

حتمــاً مدیریــت شــهری نمی خواهــد در بحــث 
تبلیغــات شــهری ورود کنــد و آن هــا را ویرایــش 
ــت  ــاً مدیری ــی حتم ــه نقطه؛ ول ــون س ــد چ کن
ــه  ــد ب ــن دوره می خواه ــان در ای ــهری اصفه ش
ــش  ــوای ســریال های شــبکه نمای بحــث محت
ــه  ــورای فیلم نام ــم ش ــد ه ــد بع ــی و لاب خانگ
ــد  ــا بتوان ــد ت ــاترا ورود کن ــاد و س در وزارت ارش
هرگونــه محتوایی کــه نامســاعد اســت و اوضاع 
احــوال جَــوی خوبــی نــدارد را در همــان مرحلــه 
ــوب  ــم خ ــدر ه ــد! چق ــی کن ــد ملق پیش تولی

ــی! و عال
ــریع  ــش س ــس واکن ــد و لم ــن رون ــا ای ــالا ب ح
ــه فرهنگی تــر  آن هــا در فقره هــای فرهنگــی، ب
شــدن احــوال شــهر امیدوارتــر می شــویم. 
خوشــبختانه اصفهان، »شــهری چون بهشــت« 
هیــچ مشــکل و مســئله ای نــدارد فقــط همیــن 
ــه  ــور قبیح ــن« و »ص ــد ک ــال ب ــای »ح بنره
تبلیغــات شــهری« مانــده کــه بــه لطــف 
رفع ورجــوع  ویراســتی«  »واکنش هــای 
ــی«. ــات مرس ــه واکنش ــه هم ــود. »واس می ش

یکی آن بالا از »رهایم کن« خوشش نیامده!

محمد بندرعباسی 
سرمقالـــه ISFAHAN

NEWS

قیمت 7000 تومان

Some Impressive Health 
Benefits of Saffron

فواید زعفران
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 آگهى مزایده (نوبت دوم)
شهردارى مینادشت در نظر دارد طى تشریفات مزایده عمومى به صورت حراج به استناد ماده 
13 آیین نامه مالى شهردارى و بند 9 ماده 55 قانون شهردارى ها مصوب 1334/4/11 با اصلاحات 
و الحاقات و بند 14 ماده 71 قانون تشکیلات وظایف و انتخابات شوراى اسلامى کشور بر اساس 
مجوز شوراى اسلامى چوب هاى مازاد را با توجه به نظریه کارشناس رسمى دادگسترى از طریق 
مزایده به فروش برساند. لذا متقاضیان مى توانند از تاریخ انتشــار این آگهى تا روز پنجشنبه 
مورخ 1402/2/28 به سامانه ستاد مراجعه و اسناد شرکت در مزایده را دریافت همچنین قیمت 

پیشنهادى خود را تا روز سه شنبه مورخ 1402/3/9 در سامانه ستاد بارگذارى نمایند. 
*لازم به ذکر است هزینه درج آگهى به عهده برنده مزایده خواهد بود.

سیدجواد لقمانى-  شهردار مینادشت

چاپ اول

شناسه آگهى: 1493155

جمعیت هلال احمر اســتان اصفهان درنظردارد عملیات اجرایى پروژه عمرانى و خرید تجهیزات فناورى به شرح ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکى دولت  به بخش 
خصوصى واگذار نماید. کلیه مراحل برگزارى مناقصه اعم از خرید و دریافت اســناد  تا ارائه پیشنهاد قیمت و بازگشــایى پاکتها ازطریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکى 
دولت(ستاد)به آدرس www.setadiran.ir   انجام خواهد شد و لازم است شرکت هاى واجد شرایط درصورت عدم عضویت قبلى مراحل ثبت نام در سامانه مذکور و دریافت 

گواهى امضاى الکترونیکى را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. 

تاریخ انتشاردر سامانه 1402/2/14 مى باشد.
مهلت زمانى دریافت اسناد مناقصه:  ازسامانه تا ساعت 12 مورخ 1402/2/21 

مهلت زمانى ارائه پیشنهاد و ارائه اصل ضمانتنامه به جمعیت هلال احمر استان اصفهان  : تا ساعت 8  مورخ 1402/3/2
آدرس تحویل ضمانتنامه: اصفهان- بلوار آیینه خانه - جمعیت هلال احمر استان اصفهان - خزانه دارى  زمان بازگشایى پاکتها: ساعت 9 صبح مورخ 1402/3/2       

مبلغ ضمانتنامه-ریالموضوع مناقصهشماره مناقصهردیف

1/000/000/000تکمیل  ساختمان  پایگاه امداد و نجات اسلام آباد فریدونشهر11402-7

400/000/000حصارکشى پایگاه امداد و نجات آران و بیدگل21402-8

500/000/000تکمیل محوطه سازى پایگاه امداد و نجات باغگل خوانسار31402-9

480/000/000تکمیل سفتکارى و قسمتى از نازك کارى ساختمان  پایگاه امداد و نجات نجف آباد41402-10

1/300/000/000تکمیل سوله سالن چند منظوره سمیرم51402-11

800/000/000تکمیل سوله انبار هلال احمر شهرستان شهرضا 61402-12

1/490/000/000تکمیل ساختمان پایگاه امداد و نجات کوهپایه71402-13

1/690/000/000تکمیل ساختمان پایگاه امداد و نجات جندق81402-14

429/000/000تکمیل ساختمان پایگاه امداد و نجات تیران 91402-15

850/000/000تکمیل ساختمان پایگاه امداد ونجات آران و بیدگل101402-16

800/000/000خرید تجهیزات فناورى111402-17

آگهى مناقصه پروژه هاى عمرانى و خرید تجهیزات فناورى جمعیت  هلال احمر استان اصفهان

شناسه آگهى: 1492188 معاونت منابع انسانى و پشتیبانى 

نوبت دوم
                       شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان فراخوان مناقصه عمومى 

شرکت آب  فاضلاب استان اصفهان در نظر دارد مناقصات ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکى دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزارى مناقصه از دریافت اسناد 
مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایى پاکتها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکى دولت (ستاد) به آدرس:www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم 

است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلى، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهى امضاى الکترونیکى را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.          

کلیه مراحل برگزارى مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد 
مناقصه گران و بازگشــایى پاکتها از طریق درگاه ســامانه تدارکات 
الکترونیکى دولت (ستاد) به آدرس:www.setadiran.ir انجام خواهد 
شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلى، مراحل ثبت 
نام در سایت مذکور و دریافت گواهى امضاى الکترونیکى را جهت شرکت 

در مناقصه محقق سازند. 
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه: تاریخ 1402/02/13  مى باشد.

3- اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت هاى الف:
3-1- آدرس: اصفهان، خیابان شیخ کلینى، خیابان جابر ابن حیان، دبیرخانه معاملات شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان، تلفن:8-36680030-031،  اتاق (292) 

4- اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه:
4-2- دفتر ثبت نام:88969737 و 85193768 4-1- مرکز تماس: 021-41934 

5- اطلاعات تماس: دفاتر ثبت نام سایر استانها، در سایت سامانه (www.setadiran.ir) بخش ثبت نام / پروفایل / تامین کننده / مناقصه گر موجود است.

تاریخروزساعتعنوان

1402/02/20چهارشنبه13:00مهلت زمانى دریافت اسناد مناقصه

1402/02/30 شنبه13:00مهلت زمانى ارسال پیشنهاد

1402/02/31 یکشنبه 08:00زمان بازگشائى پاکتها

شماره فراخوان سامانه ستاد و شماره مناقصهمبلغ تضمینمبلغ برآوردموضوع مناقصهمدت

20 ماه
عملیات باقیمانده سیویل و تهیه، ساخت، حمل، نصب و راه اندازى 

تجهیزات الکترومکانیکال و سیستم کنترل و ابزار دقیق تصفیه خانه 
PC فاضلاب شهر چادگان به روش

903،297،797،98324،066,000,000
2002001434000002

65-1-402

25,598,138,075968,000,000خط انتقال آب  از چاه شماره 1و3  به مخزن خورو بیابانک5 ماه
2002001434000003

66-1-402

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

نوبت دوم



در شـــهر

Isfahan News

ISFAHAN
N E W S

خانواده ای در یک شـهر نامعلـوم در زمان 
آینده زندگـی می کنند و دختـر آن ها نقش 
پررنگـی در تغییـر مسـیر زندگـی خانواده 
و مـردم شـهر دارد. ایـن جملـه، روایتی از 
امیـد و کـودک درون در نمایـش »دارما« 
اسـت که این روزهـا در تالار هنـر به روی 

صحنـه رفته اسـت.
آوا حـدادی در گفت وگـو با ایسـنا بـا بیان 
اینکه »دارما« پنجمین نمایـش او در مقام 
کارگردانـی مسـتقل اسـت، اظهـار کـرد: 
سـبک ایـن نمایـش به صـورت سـورئال 
اسـت و فضای فانتـزی دارد. موضـوع آن 
نیـز درباره خانـواده ای به اسـم تواچ اسـت 
که در یـک شـهر نامعلـوم در زمـان آینده 
زندگـی می کننـد و دختربچـه ای به اسـم 
ویرجینیـا دارند؛ ایـن دختر مسـیر زندگی 

خانـواده و کل شـهر را تغییـر می دهـد.
نویسـنده و کارگـردان نمایـش »دارما« با 
بیان اینکه این نمایشـنامه بر اساس رمان 
»مغـازه خودکشـی« نوشـته »ژان تولی« 
نـگارش شـده اسـت، ادامـه داد: سـبک 
ایـن نمایـش سـورئال اسـت کـه سـبک 
سـخت و متفاوتی اسـت و هر بازیگری از 
پس ایفـای نقـش در این سـبک به خوبی 
برنمی آیـد. مـا بـرای ایـن نمایـش ۹ ماه 
تمرین کردیـم و به دلیل سـختی سـبک 
مجبور شـدم که در حین تمرین چند نفر از 
بازیگران را تغییر دهم. تعدادی از بازیگران 
عضو اصلـی گـروه تئاتر دژاوو هسـتند که 
به صـورت مسـتمر بـا آن هـا کار می کنـم 
و سـایر بازیگـران از بیـن افـراد علاقه مند 
بـرای ایفـای نقـش در ایـن نمایـش و بـا 

آزمون، مشـخص شـد.
نمایشـی  »دارمـا«  کـرد:  اضافـه  او 
عام پسـند در خصـوص امیـد و کـودک 
درون اسـت و ویـژه سـن و قشـر خاصـی 
نیسـت، به طوری کـه از مخاطـب کودک 
تـا مخاطـب بزرگ سـال »دارمـا« را 

. ند می پسـند
حـدادی کـه نویسـندگی و کارگردانی این 
نمایـش را بـه عهـده دارد، یـادآوری کرد: 
در نمایـش »دارما« محمدرضا شـیروانی، 
یاسـمن غفرالهی، آرشام اسـماعیلی، امین 
شـب انگیز و آوا حدادی به عنوان بازیگران 
اصلـی ایفـای نقـش کرده انـد، بازیگـر 
کودک نیز هانیه هاشـمی است. همچنین 
زهـرا شـاهوار، هسـتی علیـزاده، مهشـید 
آبادی، زهرا غفوری جبلـی، پوریا مجیدی، 
حسـین کیان ارثی، مهدی ریزان، یوسـف 
حسـینی و فائـزه ابراهیمی در نقـش مردم 

شـهر در این نمایـش حضـور دارند
بـه گـزارش ایسـنا، نمایـش »دارمـا« تـا 
۵ خردادمـاه هـر شـب سـاعت ۱۹: ۳۰ در 
سـالن اصلی تـالار هنـر، واقـع در خیابان 
لاله جنوبـی، انتهای خیابان قـدس، پارک 
لاله به روی صحنه می رود و علاقه مندان 
می تواننـد بـرای تهیـه بلیـت بـه سـایت 
تیـوال مراجعـه کننـد، هم چنیـن فـروش 
بلیـت در گیشـه سـالن نمایش نیـز انجام 
می شـود؛ ضمن اینکـه بلیت ایـن نمایش 
در روزهای شـنبه با ۱۰ درصـد تخفیف به 

علاقه منـدان ارائـه می شـود.

این اثر نمایشی 
 سورئالی است

روایتگر امید

 کارگردان نمایش »دارما« 
مطرح کرد:

رئیس گروه توسـعه شـبکه دانشـگاه علـوم پزشـکی اصفهان 
گفت: پوشـش صـد درصـدی دسترسـی عادلانه به سـلامت 
در روسـتاها و شـهرهای زیـر ۲۰ هـزار نفـر جمعیـت اسـتان 

اصفهـان محقق شـده اسـت.
رسـول حمامـی در گفت وگـو با خبرنـگار مهـر اظهار داشـت: 
دسترسـی عادلانـه به سـلامت بـه معنـای این اسـت که کل 
جمعیـت تحـت پوشـش بـدون هـر گونـه تبعیض جنسـیتی 
و قومیتـی بـا رعایـت سـطح بنـدی خدمـات دریافـت کننده 

خدمـات مـورد نیاز خـود بـا تأمیـن مالی مناسـب باشـند.
وی بیـان داشـت: صـد درصـد خدمـات مصوبـات وزارت 
بهداشـت در تمـام واحدهـای مصـوب مراکـز خدمـات جامع 
سـلامتی پایگاه هـای سـلامت و خانه هـای بهداشـت بـه 

صـورت عادلانـه توزیـع و راه انـدازی شـده اسـت
رئیس گروه توسـعه شـبکه دانشـگاه علـوم پزشـکی اصفهان 
افزود: در مناطق شـهری و شـهرهای بـزرگ به ویـژه به ویژه 
بر ای کلان شـهر اصفهان خدمات ما در دسـترس عموم مردم 
قرار دارد و با توجه بـه بخش خصوصی فعال بـه ویژه در کلان 
شـهر اصفهان قسـمتی از خدمات مورد نیاز توسـط این بخش 
می شـود و بـه طـور متوسـط پوشـش مـا در شـهرهای بزرگ 

نزدیک بـه ۷۰ درصد اسـت.
وی گفـت: خدمـات حـوزه سـلامت نظیـر واکسیناسـیون و 
خدمـات بهداشـت عمومی مثـل بهداشـت حرفـه ای و محیط 
از جمله نظـارت بـر اماکـن، صنـوف و کارخانجـات صنعتی و 
توزیـع رایـگان مکمل هـای بهداشـتی توسـط بخـش دولتی 
صـورت می گیـرد و پوشـش صـد درصـدی دارد و خدمـات 
مراقبتـی نیـز ارائـه می شـود و خدمـات درمانـی همچـون 
ویزیت پزشـکی، دندانپزشـکی و آزمایشـگاهی توسـط بخش 

خصوصـی انجـام می شـود.
حمامی بـا بیان اینکه سـطح یک خدمـات در مراکز بهداشـتی 
و سـطح دو و سـه خدمـات در مراکـز درمانـی ارائـه می شـود 
افـزود: بـا اجـرای طـرح پزشـک خانـواده بویـژه در مناطـق 
شـهری و شـهرهای بـزرگ خدمـات بـه صـورت رایـگان یا 
فرانشـیز پایین ارائـه می شـود چنانچه افـراد نیازمنـد خدمات 
تخصصـی باشـند بـه وسـیله نظـام ارجـاع بـه متخصصیـن 

معرفـی می شـود.
وی گفت: لزوماً براسـاس سـطح بندی خدمات درتمام مناطق 
اسـتان بیمارسـتان و یا ازمایشـگاه پیشـرفته وجود ندارد لیکن 
تمامـی خدمات توسـط نظـام سـلامت از طریق نمونـه گیری 

ویا نظـام ارجاع بـه همه شـهروندان ارای می شـود.
رئیـس گـروه توسـعه شـبکه دانشـگاه علـوم پزشـکی 
اصفهـان خاطرنشـان کـرد: در شـهر اصفهـان بـه ویـژه در 
محدوده مرکـزی شـهر به واسـطه عـدم تأمین زمین توسـط 
شـهرداری ها در توسـعه خدمات با مشـکل مواجه هسـتیم به 
ویـژه در مناطـق ۴، ۳، ۸، ۱۰ و ۶ نیـاز بـه تخصیـص زمیـن از 

سـوی شـهرداری هسـتیم.
وی گفت: این در حالی اسـت کـه هم اکنوم مـردم این مناطق 
دریافت کننده خدمات هسـتند امـا در مکان هایـی که مطلوب 
نیسـت و نیـاز بـه تخصیـص زمیـن بـرای سـاخت و ایجـاد 
پایگاه هـای سـلامت و مراکـز جامـع خدمات سـلامت اسـت 
کـه در مواقعـی مجبور بـه ادغـام یـا حتـی اسـتفاده از اماکن 

اسـتیجاری غیر مناسـب شـدیم.
حمامـی گفـت: دانشـگاه علـوم پزشـکی اصفهـان موظـف 
اسـت بدنبـال توسـعه شـهری متناسـب بـا جمعیـت پذیـری 
در آن مناطـق خدمـات درمانـی ارائـه کنـد کـه بـرای ایـن 
منظـور شـهرداری بایـد سـهم خدمـات درمانـی را درتوسـعه 
شـهراصفهان وتفکیکـی هـای جدیـد بـه دانشـگاه علـوم 

پزشـکی واگـذار نمایـد.

رئیس گروه توسعه شبکه دانشگاه علوم پزشکی اصفهان خبر داد:
پوشش کامل دسترسی عادلانه به سلامت درشهرهای زیر۲۰ هزارنفر

بانـوی بدمنیتـون بـاز اصفهانـی گفـت: 
تمرینـات متمرکـز زیر نظـر مربـی و هیات 
بدمینتـون اصفهـان سـبب شـد بـا بهبـود 
آمادگـی و در نهایـت قهرمانی در مسـابقات 
انتخابـی تیـم ملـی، سـهمیه بازی هـای 

آسـیایی ۲۰۲۳ هانگـژو را بدسـت آورم.
یگانـه کرمانـی، در بـاره مسـابقات انتخابی 
تیـم ملـی بدمینتـون بانـوان اعزامـی بـه 
بازی هـای آسـیایی هانگـژو اظهار داشـت: 
این مسـابقات به میزبانی اصفهـان در چهار 
گروه چهـار نفـره در مرحلـه مقدماتـی آغاز 
شـد که توانسـتم بعنوان نفـر نخسـتبه دور 

بعـد و جـدول حذفـی صعـود کنم.
وی با بیان اینکه سـطح مسـابقات بـالا بود، 
اضافه کـرد: در دیـدار نیمه نهایـی فردوس 
فروغـی از تهران و سـپس در فینـال رومینا 
تاجیـک از تهـران را از پیـش رو برداشـتم و 

کسـب سـهمیه ام محقق شـد.
ایـن بدمینتـون بـاز بـا اشـاره بـه اینکـه 
برگـزاری مسـابقات در اصفهـان کمـک 
شـایانی به کسـب سـهمیه او داشـته است، 
ادامـه داد: از سـوی دیگـر حضـور در سـه 

۱۴۰۱ و  لمللـی در سـال  مسـابقه بین ا
همچنیـن تمرینـات متمرکـز در اصفهان ۲ 

عامـل مفیـد و اثـر بخـش برایـم بـود.
کرمانـی در بـاره راهـکار بهبـود وضعیـت 
تـا آغـاز رقابت هـای آسـیایی خاطرنشـان 
کرد: برگزاری لیـگ و رویارویی بـا حریفان 
در زمـان باقـی مانـده تا حـدودی بـه حفظ 
آمادگـی کمـک می کنـد، بـا ایـن حـال 
برپایـی کمپ هـای تمرینـی بـرای ارتقای 

آمادگـی فنـی، مفیـد خواهـد بـود.
وی تصریـح کـرد: از طرفـی در زمـان باقی 
مانده تـا بازی های آسـیایی اگر فدراسـیون 
نـد اردوهـای تدارکاتـی بـا حضـور  بتوا
بدمینتون بـازان یـا مربیـان خارجـی برگزار 
کـرد می توانـم باز هم سـطح تکنیکـی خود 

را ارتقـا بخشـم.
عضو تیـم بدمینتـون ایـران اظهار داشـت: 
آسـیا مهـد رشـته بدمینتـون هسـت و 
بی تردیـد بازی های آسـیایی در حد المپیک 
خواهـد بـود و بطـور قطـع رقابت هـای 

سـختی پیـش رو خواهـم داشـت.
کرمانـی یـادآور شـد: بـا کمـک خانـواده، 

مربـی و هیـات بدمینتـون اصفهـان ایـن 
افتخار نصیبم شـد و بـرای افتخارآفرینی در 
بیـن بهترین های قـاره کهـن نهایت تلاش 

خـود را خواهـم کـرد.
بـه گـزارش ایرنـا، مسـابقات انتخابـی تیم 
ملی بدمینتون بانـوان اعزامی به مسـابقات 
آسـیایی هانگژو، روزهای پنجشنبه و جمعه 
چهاردهـم و پانزدهم اردیبهشـت بـا حضور 
فریبـا مـددی نایـب رئیـس فدراسـیون 
بدمینتـون بـه میزبانـی خانـه بدمینتـون 

اصفهـان برگـزار شـد.
ایـن مسـابقات بـا حضـور ۱۵ بازیکـن برتر 
کشـور بصـورت گروهـی و حذفـی همـراه 
بود که در نهایـت یگانه کرمانـی از اصفهان 
توانست در مسـابقه فینال با شکست رومینا 
تاجیک از تهـران جواز حضـور در بازی های 
آسـیایی هانگـژو را کسـب کند و نخسـتین 
بانـوی بدمینتـون بـاز اصفهانـی مُنتخـب 
برای حضـور در ایـن رقابت ها لقـب بگیرد.

بازی هـای آسـیایی هانگـژو چیـن روزهای 
اول تـا ۱۶ مهـر ۱۴۰۲ )۲۳ سـپتامبر تـا 

هشـت اکتبـر( برگـزار می شـود.

بانوی بدمنیتون باز اصفهانی:

تمرینات متمرکز سبب کسب سهمیه بازی های آسیایی شد

به گزارش خبرنگار ایمنا، احمدرضا مصور، رئیس کمیسیون پایش و نظارت 
بر مصوبات شورای اسلامی شهر در هشتاد و پنجمین جلسه علنی شورای 
اسلامی شهر اصفهان گزارش تحقیق و تفحص از پروژه شهید کشوری 

را قرائت کرد.
محمد نورصالحی، رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان در حاشیه قرائت این 
گزارش اظهار کرد: در ادوار شش گانه شورای اسلامی شهر اصفهان نخستین 

تحقیق و تفحص از موضوعی انجام شده است.
وی با بیان اینکه قرار بود تحقیق و تفحص از مجموعه شهید کشوری ظرف 
سه ماه آماده شود اما این زمان تمدید شد و اکنون گزارش آماده شده است، 
افزود: گزارش مبسوطی در این خصوص تهیه شده و در جلسه مشترک اعضای 
تحقیق و تفحص و کمیسیون پایش شورای اسلامی شهر بررسی شده است.

رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه علت طولانی شدن 
روند تحقیق به این دلیل بود که نیازمند گزارش های متعدد از داخل و خارج 
شهرداری بودیم، گفت: شهرداری بر اساس قانون فرصت پاسخگویی و حق 
دفاع پیرامون این گزارش را دارد، انجام این تحقیق و تفحص جای تشکر دارد، 

زیرا تحقق آن برای پروژه ضروری بود.
مجید نادرالاصلی، رئیس کمیسیون ویژه آب و مناطق کم برخوردار شورای 
اسلامی شهر اصفهان نیز در این جلسه اظهار کرد: مجموعه پرونده هایی که در 
خصوص پروژه شهید کشوری در شهرداری موجود است، قابل دسترسی بوده 
مطالعه شده است، بسیاری از نهادهای مختلف با این موضوع مرتبط هستند، 

بنابراین توصیه می شود به این مهم جامع تر نگاه شود.
وی با بیان اینکه گزارشی از این تحقیق و تفحص به دفتر فرمانده کل قوا 
ارسال شود، گفت: در واگذاری ها قرار بود نخست نیروهای مسلح از این پروژه 
بهره مند شوند، اما اتفاقاتی افتاده که شاهد بذل ها و بخشش ها و بار اضافی 

بر پروژه هستیم.
عباس حاج رسولی ها، رئیس کمیسیون اقتصادی، حقوقی و گردشگری شورای 
اسلامی شهر اصفهان نیز در این جلسه اظهار کرد: تحقیق و تفحص کار خوبی 
است، اما مراقب باشیم مردم گرفتار نشوند، بسیاری از مردم برای دریافت 

خدمت میان دستگاه ها پاس داده می شوند.
احمد شریعتی، عضو شورای اسلامی شهر اصفهان ضمن قدردانی از انجام 
گزارش تحقیق و تفحص مجموعه شهید کشوری اظهار کرد: این گزارش 
نشان می دهد سهل انگاری و نبود نظارت ها مسیر را از هدف خود دور کرده 

است.
وی با بیان اینکه باید این موضوع بررسی شود که چه میزان از پروژه شهید 
کشوری به کارکنان هوانیروز اختصاص داده شده است، گفت: به سرانجام 
این تحقیق و تفحص باید توجه شود، موارد دیگری نیز برای انجام تحقیق و 
تفحص وجود دارد، در این راستا باید در این خصوص برخورد قضائی محکمی 

انجام شود تا شعار شفافیت تحقق پیدا کند.
محمدرضا فلاح، عضو شورای اسلامی شهر اصفهان نیز در این جلسه اظهار 
کرد: در گزارش تحقیق و تفحص موارد بزرگی اشاره شد در حالی که مصادیق 

و موارد کوچک و پنهان مانده دیگری نیز وجود دارد.
فلاح تاکید کرد: دستگاه قضائی باید با جدیت برای برخورد با متخلفان ورود 

کند.
به گزارش ایمنا، نسخه ای از گزارش قرائت شده در صحن شورا به شهردار 
اصفهان ارسال شد تا شهرداری نیز از حق قانونی خود برای دفاع و پاسخگویی 
استفاده کند، پس از پاسخ شهرداری این گزارش برای تصویب به صحن 

شورای اسلامی شهر اصفهان خواهد آمد.

رئیس کمیسیون پایش و نظارت بر مصوبات شورای 
۲۳ صفحه ای  اسلامی شهر اصفهان گزارش 
تحقیق و تفحص از پروژه شهید کشوری را در 

هشتادوپنجمین جلسه علنی شورا قرائت کرد.

 نخستین تحقیق و تفحص 
در ادوار شش گانه شورا

 گزارش از پروژه شهید کشوری 
روی میز شورا رفت؛

خبر روز

مدیرعامـل کانـون هموفیلی اسـتان 
اصفهـان گفـت: حمایـت هرچـه 
بیشـتر و بهتـر از بیمـاران هموفیلـی 
در زمینـه تأمین هزینـه فیزیوتراپی و 
همچنیـن افزایـش سـهمیه دارویی 
فاکتـور انعقـادی هشـت و ۹ و دیگـر 
اسـتان  فرآورده هـای خونـی در 

ضـروری اسـت.
ملیحه افضلـی افـزود: جـان بیماران 
هموفیلـی بـه داروهـای خـاص آنها 
به ویژه فاکتورهـای انعقادی وابسـته 
اسـت به همیـن دلیـل از مسـوولان 
درخواسـت داریـم تـا بـه این مسـاله 
بیشـتر توجه کنند و سـهمیه اسـتان 

اصفهـان افزایـش یابد.
وی بـا اشـاره بـه داروی "سـافاکتور" 
تولیـد داخل کـه به عنـوان جایگزین 
فاکتـور هشـت تجویـز می شـود، 
اظهـار داشـت: ایـن دارو توانسـته 
است مقداری از مشـکلات مربوط به 
تأمین داروهای فاکتورهـای انعقادی 

را در کشـور برطـرف کنـد.
افضلـی ادامـه داد: داروی سـافاکتور 
بـرای بیمارانـی کـه سـن بالاتـری 
اسـت و بـه مـدت طولانـی از فاکتور 
هشـت اسـتفاده کرده انـد، چنـدان 
جوابگو نیسـت زیـرا بایـد میـزان دُز 
داروی مصرفی را بیشـتر کنند که آن 

هـم چنـدان فایـده ای نـدارد.
وی با بیان اینکه لازم اسـت سـهمیه 
داروی فاکتـور هشـت کـه به اسـتان 
اصفهان تخصیص می یابـد، افزایش 
یابد، خاطرنشـان کـرد: ایـن موضوع 
بـرای داروی فاکتـور ۹ هـم صـدق 
می کنـد، زیـرا اگـر دارو بـه موقـع 
بـه بیمـاران هموفیلـی نرسـد دچـار 

معضـلات مفصلـی می شـوند.

مدیرعامـل کانـون هموفیلی اسـتان 
اصفهان با تاکید بر اینکه ایـن داروها 
به طور کامل زیرپوشـش بیمه هستند 
و بیمـاران هموفیلـی هیـچ هزینه ای 
بـرای آنهـا پرداخـت نمی کننـد، 
تصریح کـرد: برخی مواقـع داروهای 
فاکتـور بـا کمبـود مواجه می شـود و 
لازم اسـت سـهمیه اسـتان بمنظـور 

پیشـگیری از آن، افزایـش یابـد.
هزینه هـای  بـه  همچنیـن  وی 
بیمـاران هموفیلـی  فیزیوتراپـی 
اشـاره و اضافـه کـرد: در سـال های 
گذشـته یک بخـش فیزیوتراپی در 
بیمارسـتان سیدالشـهدا )ع( بـرای 
بـه  ئـه خدمـات فیزیوتراپـی  را ا
بیمـاران هموفیلـی فعـال بـود امـا 
ایـن بخـش در زمـان حاضـر غیـر 
فعال اسـت و بیماران ناچار هسـتند 
که بـرای فیزیوتراپی بـه مکان های 
خصوصـی و بـا هزینه هـای بـالا 

مراجعـه کننـد.
افضلـی بـا بیـان اینکـه بیمارسـتان 
سیدالشـهدا )ع( تنهـا مرکـز درمانـی 
بیماران هموفیلی در اسـتان اصفهان 
اسـت، تصریح کرد: کانون هموفیلی 
اسـتان اصفهـان همـه تـلاش خود 
را بـرای حمایت از بیمـاران هموفیلی 
و تأمیـن هزینه هـای آنهـا بویـژه 
فیزیوتراپـی انجـام می دهد امـا لازم 
اسـت کـه حمایت هـای لازم در این 
زمینـه از سـوی بخـش دولتـی نیـز 

صـورت بگیـرد.
وی با بیـان اینکـه کانـون هموفیلی 
اسـتان اصفهـان از حـدود ۲۰ سـال 
گذشـته از این بیمـاران در زمینه های 
دارویی، درمان، بسـتری، فیزیوتراپی 
و دندانپزشـکی حمایـت و بخشـی از 

هزینه های آنها را تأمین کرده اسـت، 
گفـت: تـا حـدود پنج سـال گذشـته 
دفتر کانون در بیمارستان سیدالشهدا 
)ع( مسـتقر بود امـا با برخـی تغییرات 
مدیریتـی، تشـکل های مـردم نهـاد 
حامـی بیمـاران از جملـه کانـون 
هموفیلـی از ایـن بیمارسـتان خـارج 

شـدند.
وی با بیان اینکه کانـون هموفیلی در 
زمان حاضـر در یک دفتـر در نزدیکی 
بیمارسـتان سیدالشـهدا )ع( مستقر و 
فعال اسـت، افزود: پرداخـت اجاره بها 
و سـایر هزینه هـا بـرای ایـن کانـون 
وجـود دارد و از مسـوولان و خیـران 
می خواهیم کـه در ایـن زمینـه برای 

کاهش مشـکلات کمـک کنند.
مدیرعامـل کانـون هموفیلی اسـتان 
اصفهـان با بیـان اینکـه حـدود ۷۵۰ 

بیمـار هموفیلـی در اسـتان اصفهان 
شناسـایی شـده اند کـه همـه آنهـا 
زیر پوشـش ایـن کانـون قـرار دارند، 
اقدامـات  بـا  کـرد:  خاطرنشـان 
پیشـگیرانه و آموزشـی این کانـون از 
تولـد ۱۴ جنین مبتلا بـه هموفیلی در 

اسـتان جلوگیـری به عمـل آمـد.
افضلی دربـاره اینکه آیا هنـوز نوزادان 
هموفیلـی متولـد می شـوند، توضیح 
داد: طـرح پیشـگیری از تولـد نـوزاد 
هموفیلـی بـرای همـه خانواده هـا 
اجـرا می شـود و در این زمینـه موفق 
بوده ایـم امـا در مـوارد نـادری ماننـد 
جهـش ژنتیکـی و یـا رضایـت خـود 
خانـواده هموفیلـی تولـد نـوزادان 

هموفیلـی داشـته ایم.
وی ادامـه داد: برخـی خانواده هـا بـا 
وجودی که از مبتلا بـودن جنین خود 

به بیمـاری هموفیلی آگاه هسـتند اما 
قبول می کننـد که بچـه دار شـوند یا 

جنیـن آنها بـه دنیـا بیاید.
وی بـا تاکیـد بـر اینکـه اگـر داروی 
بیمـاران هموفیلـی بـه موقـع تأمین 
شود و همه شـرایط برای آنها مساعد 
باشـد امید به زندگـی خوبی دارنـد، از 
همـکاری بنیـاد بیماری هـای خاص 
برای حمایت از این بیمـاران قدردانی 

کـرد.
هموفیلـی نوعـی بیمـاری خونریزی 
ارثـی اسـت کـه در آن فـرد فاقـد 
پروتئینـی به نـام “فاکتورهـای لخته 
شـدن” یـا دارای مقـدار کمـی از آن 
اسـت و در نتیجـه خـون به درسـتی 
لختـه نمی شـود. حـدود ۱۳ هـزار 
بیمـار هموفیلی در کشـور شناسـایی 

ند.  شـده ا

ضرورت حمایت از بیماران هموفیلی برای فیزیوتراپی و دارو
مدیرعامل کانون هموفیلی استان اصفهان تاکید کرد:
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رئیس کمیسیون پایش و نظارت بر مصوبات شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: 
وضعیتی که در حال حاضر شوراهای اسلامی شهر و روستاها دارند با آنچه که در 

قانون اساسی پیش بینی شده است، فاصله زیادی دارد.
احمدرضا مصور در گفت وگو با خبرنگار ایمنا، با اشاره به اینکه بنیان گذاران انقلاب 
اسلامی از ابتدا در قانون اساسی کشور به فکر واگذاری کار مردم به مردم در 
قسمت های مختلف جامعه بوده اند، اظهار کرد: فصل هفتم و چند اصل قانون 
اساسی مختص شوراها است و در آن ها اشاره شده است که در سطوح مختلف از 
جمله حوزه های کلان کشوری تا جزئیات محلات، امور باید به مردم سپرده شود که 

این مهم از طریق شوراها اتفاق می افتد.
وی با بیان اینکه نهاد شورا در سال های گذشته نتوانسته است به جایگاه واقعی خود 
برسد، افزود: وضعیتی که در حال حاضر شوراهای اسلامی شهر و روستاها دارند با 

آنچه که در قانون اساسی پیش بینی شده است، فاصله زیادی دارد.
رئیس کمیسیون پایش و نظارت بر مصوبات شورای اسلامی شهر اصفهان با بیان 
اینکه قانون اساسی سال ۱۳۵۸ تصویب شد اما نخستین دوره شوراهای اسلامی 
شهر و روستا سال ۱۳۷۷ فعالیت خود را آغاز کرد، تصریح کرد: بین تمایل دولت ها 
برای محدود کردن اختیارات شوراها و تمایل مسئولان نظام برای افزایش اختیارات 

شوراها رفت و برگشت هایی وجود داشته که در هر دوره متفاوت بوده است.
وی با اشاره به اینکه در یک دوره دامنه اختیارات شورا گسترش پیدا کرده و در دوره ای 
دیگر این اختیارات محدود شده است، گفت: در حال حاضر در دوره ای هستیم که 

محدودیت ها بر توسیع ها غلبه دارد.
مصور خاطرنشان کرد: برای رفع این موضوع هیچ راهی جز بازگشت به قانون اساسی 
و پذیرش آن وجود ندارد، البته باید در انتخاب اعضای شوراها و رفتار آن ها و ساختار 
شورا دقت لازم به عمل آید و بهینه شود تا بتوانیم شورایی داشته باشیم که قانون آن 

را توصیه کرده است.

تا رسیدن به جایگاه 
قانونی شوراها 
فاصله داریم

عضو شورای شهر اصفهان:

خبر اول
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شهرستان

Isfahan News

میراث  پرونده های  ثبت  کارشناس 
معنوی در اصفهان گفت: فرایند ثبت 
میراث ناملموس شهرستان های غرب 
به  توجه  با  و  کمرنگ  استان  این 
ظرفیت ها و فرصت های بومی نیازمند 

پیگیری مجدانه است.
میراث  ثبت  افزود:  ترابزاده  عباس 
اصفهان  استان  غرب  ناملموس 
نیازمند مطالعات میدانی، پژوهش های 
کارشناسی استاندارد و پیگیری مستمر 

مسئولان آن شهرستان است.
وی با بیان اینکه موضوع پرونده های 
پویا  و  زنده  باید  زمینه  این  در  ثبتی 
آیین ها،  مهارت،  دانش،  افزود:  باشد، 
خوراک ها و غذاهای سنتی، جشنواره ها 
از مطالعات  بر جامعه پس  آنها  آثار  و 
و مستندنگاری قابل ثبت در فهرست 

میراث ناملموس است.
مناطق  ارزشمند  ظرفیت  به  ترابزاده 
و  اشاره  این بخش  در  غرب اصفهان 
میراث  ثبت  موانع  دیگر  از  کرد:  بیان 
و  کارشناسی  هزینه های  ناملموس 
از  باید  و  است  موضوع  مستندنگاری 
و  گردشگری  فرهنگی  میراث  سوی 
پرداخت  شهرستان  آن  دستی  صنایع 
شود که بطور معمول در بیشتر موارد 

با برنامه ریزی قابل تأمین است.
ناملموس  فرهنگی  میراث  افزود:  وی 
پُلی است که گذشته را به حال و حال 
ایجاد  در  و  می دهد  پیوند  آینده  به  را 
جامعه  هر  افراد  در  هویت  احساس 

نقشی اساسی ایفا می کند.
فرهنگی  میراث  حوزه  کارشناس 
فرهنگی  میراث  گفت: حفظ  اصفهان 
به  آن  توسعه  و  ترویج  و  ناملموس 
رونق صنعت گردشگری خلاق کمک 

می کند.
وی با بیان اینکه در این شهرستان ها 
آثار  نیز  ملموس  میراث  بخش  در 
وجود  ارزشمندی  تاریخی  و  باستانی 
خصوصی  مالکان  اختیار  در  که  دارد 
تشخیص  با  آثار  این  افزود:  است، 
کارشناسان میراث فرهنگی و با ورود 
ثبت  قابلیت  موضوع  به  آنها  مستقیم 

دارد.
ناشناخته  ظرفیت های  به  ترابزاده 
رابطه  این  در  اصفهان  غرب  مناطق 
از  آثار  این  ثبت  کرد:  بیان  و  اشاره 
سوی میراث فرهنگی به منزله تملک 
آن نیست بلکه امکان محافظت بیشتر 
از دخل و تصرف در آن  و جلوگیری 
همچنان  مالکان  و  می شود  فراهم 
می توانند آن بنا را بفروشند یا مالکیت 

آن را انتقال دهند.
فرهنگی  میراث  رویکرد  افزود:  وی 
و  ملموس  میراث  ثبت  برای  تلاش 
ناملموس با هدف پاسداری از آن است.
میراث  اینکه  بیان  با  کارشناس  این 
قابل  غیر  فرد،  منحصربه  فرهنگی 
ارزش  از  نسلها  میان  در  و  جایگزینی 
حفظ  افزود:  است،  برخوردار  احترام  و 
آیندگان  به  فرهنگی  میراث  انتقال  و 
تمدن  و  فرهنگ  عنوان شناسنامه  به 

ضروری است.

کارشناس میراث فرهنگی:

مغفول ماندن ثبت میراث 
ناملموس شهرستان های 

غرب اصفهان

گزارش ویژه

ISFAHAN
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عضو کمیسیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه برنامه های توسعه ای 
باید واقعیت های جامعه را بیشتر مورد توجه قرار دهند، گفت: باید 
اشتغال، مسکن، ثبات ارز و کنترل تورم در برنامه هفتم توسعه در 

اولویت قرار گیرند.
نبایدهایی که ضرورت دارد در  بایدها و  به  اشاره  با  اصغر سلیمی 
برنامه هفتم توسعه مورد توجه قرار گیرد، گفت: اگرچه برنامه های 
توسعه محور مسیر و راهی برای دستیابی به پیشرفت به شمار می آیند 
اما می توانند تا اندازه ای آرمانگرایانه باشند اما نباید از واقعیت ها فاصله 

بسیار بگیرند، درواقع برنامه های توسعه ای باید واقعیت های جامعه را 
بیشتر مورد توجه قرار دهند.

نماینده مردم سمیرم در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه عملیاتی 
کردن پزشک خانواده و گسیل خدمات پزشکی به دورترین نقاط 
کشور ازجمله موضوعاتی است که در برنامه هفتم باید مورد توجه قرار 
گیرد، افزود: همچنین باید اشتغال، مسکن، ثبات ارز و کنترل تورم در 

برنامه هفتم توسعه در اولویت قرار گیرند.
وی با بیان اینکه برنامه های توسعه ای گذشته واقع گرایانه نبودند و به 

همین دلیل به طور کامل محقق نشده اند، گفت: معتقدم تدوین یک 
برنامه خوب توسعه ای می تواند منجر به اجرای خوب یک برنامه شود.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه دلایل 
مختلفی برای اجرایی نشدن کامل برنامه ها وجود دارد، اظهار کرد: یک 
موضوع این است که در گذشته بخش اجرایی به برنامه اعتقاد چندانی 
نداشتند یا اینکه اجرای برنامه را به تأمین مالی مشروط می کردند، 
مسئله دیگر این است که بدنه کارشناسی دولت ها نمی توانستند مواد 

برنامه را به خوبی درک کرده و خود را با برنامه سازگار کند.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس خبر داد:

ضرورت توجه اشتغال، مسکن، 
ثبات ارز و کنترل تورم در 
برنامه هفتم توسعه

رئیـس اداره راه و شهرسـازی کاشـان گفـت: ۱۱۸ نفـر از مهندسـان رشـته 
معمـاری اسـتان اصفهـان در آزمـون ورود بـه حرفـه مهندسـان در دانشـگاه 

کاشـان بـا یکدیگـر بـه رقابـت پرداختند.
مجتبـی آراسـته در حاشـیه برگـزاری آزمـون افـزود: ایـن آزمـون همزمان با 
سراسـر کشـور ۱۵ اردیبهشـت مـاه جـاری از سـاعت ۸ صبـح در دانشـگاه 

برگزار شـد. کاشـان 
وی اظهـار کـرد: با توجه به بعد مسـافت کاشـان ازمرکزاسـتان وکاهش سـفر 

و بـرای تسـهیل سـازی ایـن خدمت به جامعـه مهندسـان، با مسـاعدت اداره 
کل راه وشهرسـازی اسـتان اصفهـان، حـوزه شهرسـتان کاشـان بـه عنـوان 
مرکـز شـمال اسـتان اصفهـان دردفتـر مقـررات ملـی سـاختمان وزارت راه 
وشهرسـازی بـرای برگـزاری آزمون هـای حرفـه ای مهندسـان، کاردانـان و 

معمـاران تعیین شـد.
شهرسـتان کاشـان بـا جمعیت افـزون بر ۳۶۴ هـزار نفر، در فاصلـه نزدیک به 

۲۰۰ کیلومتـری شـمال اصفهان قرار دارد.

رئیـس اداره راه و شهرسـازی کاشـان گفـت: سـال 
گذشـته بـرای چهـار هـزار و ۵۰۰ هکتـار از اراضـی 
دولتـی شهرسـتان کاشـان سـند مالکیت تـک برگی 

صادر شـده اسـت.
مجتبـی آراسـته افـزود: اخـذ سـند و تبدیـل اسـناد 
دفترچـه ای قدیمـی بنچاقـی بـه اسـناد مالکیت تک 
ایـن  دولتـی  اراضـی  از  حراسـت  هـدف  بـا  بـرگ 
شهرسـتان در اولویـت کاری قرار دارد و صدور اسـناد 
تـک برگـی و کاداسـتر اراضـی اقدامی مهـم و مؤثر 
در تأمیـن امنیـت فردی و اجتماعی مـردم و دولت در 
جامعـه بـوده و بـا توجه به بـالا بودن ضریـب امنیت 
این سیسـتم و سـرعت در پاسـخگویی بـه مراجعان، 
اجـرای این طـرح از اهمیـت ویژه ای برخوردار اسـت 
کـه درانجـام ایـن مهـم، نقـش خدمـات و زحمـات 
حوزه هـای ثبتی ۴ گانه شهرسـتان کاشـان هم قابل 

اسـت. تجلیل 
وی اظهـار کـرد: با صدور اسـناد مالکیت کاداسـتری 
دولتـی توسـط ادارات ثبـت اسـناد و امـلاک پـس 
سـند  صـدور  و  جانبـه  همـه  مالکیـت  بررسـی  از 
مالکیـت، اراضـی مذکـور از هرگونه تعـارض مصون 
و از تصـرف غیرمجـاز اراضـی ملی و دولتـی و زمین 

خـواری جلوگیـری می شـود.
رئیـس اداره راه و شهرسـازی کاشـان بیـان کـرد: از 
ایـن میـزان، پنـج فقـره اسـناد تفکیکـی اخـذ شـده 
مربـوط بـه اراضـی کاشـان، یک فقـره سـند مربوط 
بـه شهرسـتان قمصر و بخش شـش برزک و نیاسـر 
و ۱۲ فقـره سـند هـم مربوط بـه جوشـقان قالی بوده 
کـه تعییـن تکلیـف و ثبت در سـامانه کاداسـتر )تک 

برگـی( شـده اند.
وی اضافـه کـرد: با اجـرای قانون کاداسـتر و خدمات 
ادارات ثبـت اسـناد و امـلاک چهـار گانـه کاشـان و 
شهرسـازی،  و  راه  حـوزه  شـده،  انجـام  اقدامـات 
ضمـن تثبیـت حقـوق و مالکیـت مـردم و دولـت، از 
تجـاوز و تصـرف بـه عرصه هـای ملـی و بیت المـال 
جلوگیـری می شـود و زمینه بسـیاری از مشـکلات و 
سـوء اسـتفاده های احتمالـی و پرونده هـای اختلافی 
کاهـش یابـد و اراضـی از حیـث ملـی یـا دولتـی و 
مسـتثنی بـودن از اراضی ملی، تثبیـت و حقوق مردم 

و ذیحقـان و نیـز حقـوق دولـت تثبیـت می شـود.
شهرسـتان کاشـان بـا جمعیت افـزون بـر ۳۶۴ هزار 
نفـر در فاصلـه نزدیـک بـه ۲۰۰ کیلومتـری شـمال 

اصفهـان قـرار دارد.

شـهردار دهاقـان با بیان اینکه پروژه تکمیـل و احداث 
بلـوار خلیج فارس اجرا شـد، گفـت: احـداث کانال دفع 
آب هـای سـطحی در ضلـع جنوبی بلـوار، حـد فاصل 
میـدان جهانگیرخـان تا میـدان امام علـی )ع( به طول 

۳۲۰ متر اجرا شـد.
نـادر بدریـان با اشـاره بـه پروژه زیرسـازی و آسـفالت 
فرعی هـای خیابـان غدیـر، اظهـار کـرد: بـه منظـور 
اجـرای عملیـات آسـفالت فرعی هـای خیابـان غدیـر 
زیرسـازی و خاک ریـزی بـه حجـم ۲۶۰۰ مترمکعـب 
اجـرا و عملیـات جدول گـذاری بـه طـول ۱۲۰۰ متـر، 
روکش آسـفالت به مسـاحت ۸۷۰۰ مترمربع اجرا شـد.

وی بـا بیـان اینکـه پـروژه تکمیـل و احـداث بلـوار 
خلیج فـارس کنارگـذر جنوبـی شـهر اجـرا شـد، افزود: 
احـداث کانـال دفع آب هـای سـطحی در ضلع جنوبی 
بلـوار حـد فاصل میـدان جهانگیرخـان تا میـدان امام 

علـی )ع( بـه طـول ۳۲۰ متـر اجرا شـد.
جدول گـذاری  کـرد:  خاطرنشـان  دهاقـان  شـهردار 
حاشـیه بلوار گلسـتان از میدان جهانگیرخـان تا میدان 
امـام علـی )ع( و اصـلاح تقاطـع بـه طـول هـزار متر 
از دیگـر اقدامـات شـهرداری دهاقـان در سـال ۱۴۰۱ 

ست. ا
بدریـان بـا بیان اینکـه تکمیل عملیـات احـداث دیوار 
سـنگی حائـل و بندکشـی آن بـه حجـم ۱۵۰۰ متـر 
مکعـب اجرایـی شـد، تصریـح کـرد: اجـرای عملیات 
تهیـه و سـاخت و نصـب هندریـل لبه دیوار سـنگی و 
نصب روی شـناژ بتنـی در مجموع به طـول ۲۵۰ متر 

و وزن ۱۲۰۰۰ کیلوگـرم انجـام شـده اسـت.
وی بـا بیـان اینکـه عملیـات تکمیـل زیرسـازی بلوار 
گلسـتان حـد فاصل میـدان جهانگیـر خان تـا میدان 
امـام علـی )ع( به سـطح ۱۶ هـزار مترمربع اجرا شـد، 
گفـت: عملیـات روکـش آسـفالت بانـد ضلـع جنوبی 
بلـوار گلسـتان، حـد فاصـل میـدان جهانگیر خـان تا 
میـدان امـام علـی )ع( بـه حجـم ۱۱ هـزار مترمکعب 

اجرا شـد.

رئیـس اداره حفاظـت محیط زیسـت شهرسـتان 
نطنـز از شناسـایی ۳۸ تخلـف زیسـت محیطی 
و دسـتگیری ۶۸ نفـر در رابطـه بـا ایـن تخلفات 

خبرداد.
اکبـر عسـگریان زاده مهابـادی بـا بیـان اینکـه 
محیطـی  زیسـت  تخلـف   ۳۸ گذشـته  سـال 
در شهرسـتان نطنـز شناسـایی و ۶۸ متخلـف 
دسـتگیر شـدند، اظهار داشـت: پس از شناسایی 
تخلفـات و متخلفـان و تشـکیل پرونـده بـرای 
آن هـا، پیگیری هـای قضائـی در ایـن خصـوص 
انجـام می شـود تـا برخـوردی قاطـع بـه منظور 
جلوگیـری از ارتـکاب مجـدد و ادامـه تخلـف، 

صـورت گیـرد.
وی افـزود: این تخلفات شـامل شـکار غیر مجاز 
تخریـب  و  تصرفـات  پرنـدگان،  و  پسـتانداران 

اراضـی ملـی منطقه کرکـس، چرای غیـر مجاز 
دام در مراتـع منطقـه حفاظـت شـده کرکـس و 

آلودگی هـای زیسـت محیطـی بـوده اسـت.
رئیـس اداره حفاظـت محیط زیسـت شهرسـتان 
نطنـز ابـراز داشـت: بیشـترین جرائـم مشـاهده 
شـده در ایـن شهرسـتان مربـوط بـه شـکار غیر 
مجـاز پرندگان و پسـتانداران وحشـی در منطقه 

حفاظـت شـده کرکـس بوده اسـت.
عسـگریان زاده افـزود: در برخـورد با این تخلفات 
تعداد ۱۱ قبضه سـلاح مجاز، هفت قبضه سـلاح 
غیرمجـاز همراه با ادوات شـکار و صید کشـف و 
جمع آوری شـده اسـت تا بـا صـدور رأی قضائی، 
ادامـه رونـد برخـورد بـا متخلفـان، اجرا شـود. به 
گفتـه وی پلمـپ یـک واحد صنعتـی آلاینده نیز 

از دیگـر اقدام هـای صورت گرفته اسـت.

رئیس اداره راه و شهرسازی کاشان مطرح کرد:

 ۱۱۸ نفر از مهندسان رشته معماری استان اصفهان 
در آزمون ورود به این حرفه شرکت کردند

رئیس اداره راه و شهرسازی کاشان خبر داد:

 صدور سند تک برگ برای 
چهار هزار و ۵۰۰ هکتار از اراضی دولتی

رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان نطنز:

دستگیری ۶۸ نفر در ارتباط با تخلفات زیست محیطی

شهردار خبر داد:

اجرای طرح احداث بلوار خلیج فارس دهاقان

رئیـس جمعیـت هـلال احمـر شهرسـتان اردسـتان گفـت: در پایـگاه امـداد 
جاده ای هلال احمر اردسـتان در یک سـال گذشـته به ۲۲۲ نفر از مصدومان 

جاده ای امدادرسـانی شـده اسـت.
منصـور خانـی، در نشسـت خبـری روز جهانـی صلیـب سـرخ و هفتـه هلال 
احمـر، اظهـار کـرد: صلیـب سـرخ جهانـی قدمتـی بیـش ۱۶۴ سـال دارد و 
هلال احمر جمهوری اسـلامی ایران ۱۰۱ سـال از سال تأسـیس آن می گذرد.

وی بـا بیـان اینکـه اصلی ترین وظیفه هلال احمـر امداد و نجـات در حوادث و 
سـوانح اسـت، افزود: کشـور و به مراتب اسـتان اصفهان و شهرستان اردستان 
یـک منطقـه حادثه خیـز و آسـیب پذیر هسـتند، بنابرایـن کار آمـوزش را بیش 
از دیگـر مـوارد در دسـتور کار دارنـد و در کنـار فعالیت های امـدادی که انجام 

می دهیـم، اقدامـات داوطلبانـه فرهنگی نیز انجام می شـود.
رئیـس جمعیت هلال احمر شهرسـتان اردسـتان، تصریح کرد: بیشـتر فعالیت 
هـلال احمـر در زمانـی کـه حادثه وجود نـدارد آمـوزش امداد اسـت و در یک 

سـال گذشـته حدود ۲۸ دوره امـداد کمک های اولیـه، ۳۴ دوره مخاطرات، ۲۲ 
دوره پایـه داوطلبـی برگـزار کرده اسـت که مجموعـاً ۱۰۸۳ نفـر آموزش های 

مـورد نیـاز را دریافت کردند.
توسـط  تخصصـی  آموزش هـای  دوره  برگـزاری ۱۲  بـه  اشـاره  بـا  خانـی 
هلال احمـر اردسـتان، تصریـح کـرد: با برگـزاری ایـن تعـداد دوره تخصصی 
تعـداد ۲۰۷ نفـر توانسـتند آموزش هـای ویـژه و تخصصـی هـلال احمـر را 
دریافـت کننـد. همچنین طرح دادرس در ۱۴ مدرسـه شهرسـتان اردسـتان با 

هـدف آموزش هـای امـدادی در روزهـای سـخت برگـزار شـده اسـت.
وی گفـت: همـکاران مـا در پایـگاه امـداد جـاده ای هلال احمـر اردسـتان در 
یـک سـال گذشـته به ۲۲۲ نفـر از مصدومـان جاده ای امدادرسـانی بـا درمان 
اضطـراری و نجـات و رهاسـازی کرده انـد. همچنیـن بـه ۸۵ نفـر در حوادثی 
مانند سـیل، سـیلاب، گمشـدگی در کویر و کوهستان امدادرسـانی شده است.

تجهیـزات هلال احمـر شهرسـتان اردسـتان قابـل قبـول 
است

رئیس جمعیت هلال احمر شهرسـتان اردسـتان گفت: سـال گذشـته جمعیت 
هـلال احمـر شهرسـتان اردسـتان بیـش از ۲۴۴ میلیون تومـان کمک هزینه 
درمـان و دارو بـه مددجویـان پرداخـت کرده اسـت، تعداد ۴۵۵ سـبد کالا بین 
نیازمنـدان توزیـع شـده و ۱۵ فعالیـت داوطلبـی بـرای نیازمنـدان انجام شـده 

است.
خانـی بـا بیان اینکـه جمعیت هلال احمر شهرسـتان اردسـتان در حال حاضر 
۱۵۰۰ عضـو داوطلـب دارد کـه تـا پایـان سـال جـاری بایـد به حـدود ۴ هزار 
نفـر افزایـش پیـدا کنند، گفت: بـا مجموعـه اقداماتی که انجام شـده وضعیت 
تجهیزات و امکانات هلال احمر شهرسـتان اردسـتان برای حـوادث و اتفاقات 

طبیعـی و غیرطبیعـی در وضعیـت خوب و قابل قبول قـرار دارد.

رئیس هلال احمر اردستان خبر داد:

نجات ۲۲۲ مصدوم سوانح جاده ای توسط هلال احمر
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On Saturday, the 74-year-
old man was anointed and 
crowned. Charles III, the long-
est-serving monarch-in-wait-
ing in British history, finally 
ascended to the throne after 
the death of his mother, Queen 
Elizabeth II.
The crown was placed on 
Charles III’s head by Justin 
Welby, the Archbishop of Can-
terbury, who is considered the 
religious leader of the Church 
of England. He placed the 
“Crown of St. Edward” on the 
king’s head, which is one of 
Britain’s royal crowns. 
This is the only time that 
Charles III will wear this 
crown during his lifetime. The 
crown was made in 1661 for 
the coronation of Charles II. 
So far, six British kings have 
worn this crown. Meghan, 
Harry’s wife, did not attend the 
coronation ceremony. In his 
recently published memoir, 
Prince Harry revealed the dis-
agreements he has with some 
members of the royal family, 
including his brother William.
The Coronation of King 
Charles III: all the latest de-
tails
Sparkling with nearly 3,000 
stones, including 2,868 dia-

monds, 273 pearls, 17 sap-
phires, 11 emeralds, and five 
rubies, the piece weighs in at 
a hefty 2.3lbs (1.06kg). Some 
jewellery experts have esti-
mated it to be worth between 
£3 billion and £5 billion, with 
the 317-carat Cullinan II (the 
diamond at the centre of the 
piece) alone being estimated 
at £400 million. That said, 
several specialists have de-
cided that putting a price on 
the crown’s worth is ‘nigh 
on impossible’. Royal expert 
Alastair Bruce has previously 
stated that the Crown Jewels 
collection (of which the crown 
is apart) was beyond mone-
tary value.
The colonial legacy of the 
monarchy’s crown jewels
The royal jewels are a legacy 
of Britain’s colonial era, and 
after the death of the Queen, 
several countries demanded 
the return of these looted jew-
els to their own country.
One of the jewels believed to 
be featured in the Queen’s 
sceptre, “The Great Star of Af-
rica,” is a 530-carat jewel that 
was reportedly stolen from 
South Africa in 1905 and es-
timated to be worth $400 mil-
lion. The Imperial State Crown 

also reportedly includes a 
317-carat diamond known as 
“The Second Star of Africa.” 
Both jewels were cut from the 
same diamond known as “The 
Cullinan Diamond.”
Queen Elizabeth II owns the 
largest clear-cut diamond 
in the world known as “The 
Great Star of Africa” the 530 
carats gem was mined in 
South Africa back in 1905. It 
was stolen from South Afri-
ca. It has an estimated worth 
of $400 million…The British 
claim The Great Star of Africa 
was given to them as a sym-
bol of friendship and peace, 
yet it was during the colonial-
ism. The British then renamed 
it “Thomas Cullinan.”
Indians also want their dia-
mond back. The 105.6-carat 
Kohinoor diamond is currently 
set in a crown worn by the late 
mother of Queen Elizabeth, 
for her coronation in 1937 
as queen consort. The crown 
was worn again during Queen 
Elizabeth’s coronation in 1953 
and is on display at the Jewel 
House in the Tower of London.
Not my king 
During the coronation of the 
King and Queen of Britain, a 
relatively large group of an-

ti-monarchy protesters in Lon-
don’s Trafalgar Square, where 
the ceremony was broadcast 
live on large screens, cheered 
on the coronation. 
The sound of the coronation 
ceremony was broadcast 
loudly from speakers in the 
square. Every time the word 
“king” was mentioned in the 
ceremony, the protesters 
shouted, “Not My King”.
They also protested in vari-
ous parts of the ceremony by 
cheering on and expressing 
their objection. 
When after the anointing of 
the king by the Archbishop 
of Canterbury, the sentence 
“God Save the King” was an-
nounced, the protesters yelled 
louder than ever before and 
shouted the slogan of “Not 
My King”.
The massive cost of King 
Charles’ coronation
Buckingham Palace hasn’t 
released the official price tag 
on Prince Charles’ corona-
tion, but according to BBC 
it’s expected to cost between 
£50 to 100 £million, although 
they report “that figure does 
not originate from an official 
source.”
So, who’s footing the bill? The 

BBC reports that because it’s 
a “state event” the corona-
tion is being paid for by the 
UK government as well as 
Buckingham Palace, via the 
Sovereign Grant and Privy 
Purse. So it’s at least in part 
being paid for by the British 
taxpayers, which apparently 
52% of Londoners were not 
thrilled about.
The BBC spoke to one person 
who said “we’re struggling for 
heating and eating and they’re 
splashing all this money out,” 
while another countered with 
“if it brings something to our 
economy, let’s go for it.” 
Absurd theatre
A lavish and futile theater was 
held while people in different 
cities in England chanted “We 
Don’t Want a King”. Three 
incompetent governments in 
less than a year have resigned 
and replaced and England 
has broken the record for 
the highest inflation rate in 
Western Europe. Every month 
teachers, doctors, and nurses 
in England go on strike and 
students and patients are left 
stranded.
The statistics of the sixth-larg-
est economy in the world tell 
the story of a significant in-
crease in emergency food 
distribution and intensified 
poverty in the country over 
the past year. Rent prices in 
London have skyrocketed, 
with renting a room reach-
ing £1,000 per month; an 
amount higher than 50% of a 
citizen’s income. One person 
from every 5 households in 
England had skipped meals 
or not eaten for a whole day 
in January (International Food 
Foundation report).
Some vulnerable English 
women have been forced into 
sexual relationship due to 
the cost-of-living crisis (The 
Guardian), and 6,500 rapes 
have been recorded in Eng-
lish hospitals (Daily Mail). The 
price rise of some food items 
has been seven times fast-
er than wage increases, and 
the cost crisis is getting even 
worse (Daily Mirror).

Absurd Theatre

Resistance front 
stronger, more uni-
fied than ever: For-
eign Ministry

The Axis of Resistance is now 
more unified and powerful 
than it has ever been, accord-
ing to Iranian Foreign Ministry 
spokesman Nasser Kanaani, 
who also lauded the close ties 
between resistance groups in 
the West Asia region.
In a message posted on his 
Twitter account on Friday, Ka-
naani stated that “the Islamic 
Republic of Iran has always 
firmly supported Palestine as 
the most strategic issue of the 
Muslim world.”
“Iran has prevented the world’s 
arrogant powers from sidelining 
the Palestinian issue from inter-
national priorities,” he noted. 
The spokesman asserted that 
although the Palestinians are 
still oppressed, they are strong 
and capable of self-defense.
On the second day of his visit to 
Damascus on Thursday, Iranian 
President Ebrahim Raisi met 
separately with the heads and 
commanders of the Palestinian 
resistance groups as well as 
Palestinian academics.
Raisi described Palestine and 
attempts to liberate al-Quds as 
the main concerns of the Mus-
lim world and asserted that re-
sistance has proven to be the 
sole means of confronting Israel 
and advancing the objectives of 
the Muslim world.

Iran FM expresses 
concern over ‘wor-
rying’ situation in 
Sudan
Hossein Amir Abdollahian, 
Iran’s Foreign Minister, has 
voiced alarm over the “worry-
ing” situation in Sudan caused 
by international intervention.
In a post on his Twitter account 
on Friday, Amir Abdollahian said 
that “Sudan situation is so wor-
rying. If proper measures are 
not taken, Sudan territorial in-
tegrity is jeopardized with rami-
fications for the region.”
He expressed sadness over in-
ternational meddling and prov-
ocation in Sudan, urging local 
discussion and understanding 
to settle the dispute.
The senior Iranian diplomat 
tweeted that “domestic dialog 
and understanding seem to be 
the most viable option to end 
crisis.”
The de facto leader of Sudan, 
Abdel Fattah al-Burhan, who is 
in charge of the regular army, 
and his deputy-turned-rival 
Mohamed Hamdan Daglo, who 
heads the paramilitary Rapid 
Support Forces (RSF) engaged 
in deadly fighting starting on 
April 15.
The World Health Organization 
(WHO) has estimated that so 
far over 551 people have been 
killed and 4,926 injured; how-
ever, it has been indicated that 
the actual death toll is likely far 
higher owing to the difficulty in 
reaching medical facilities.
Tens of thousands of refugees 
have fled over Sudan’s bor-
ders as a result of the violence, 
which also poses a threat to a 
volatile region of Africa between 
the Sahel and the Red Sea.
The UNHCR has urged states 
to be sympathetic to fleeing 
populations and estimates that 
860,000 people have left Sudan.

C o m m o d i t i e s 
worth $579m ex-
ported from Zan-
jan province in a 
year

Commodities valued at $579 
million were exported from 
Zanjan province in the past 
Iranian calendar year 1401 
(ended on March 20), the 
head of the province’s Indus-
try, Mining and Trade Depart-
ment announced.
Saying that six countries 
were added to the export 
destinations of the province, 
Majid Golshani said that cur-
rently, the main export target 
countries of the province are 
Turkey, Iraq, the United Arab 
Emirates (UAE), Pakistan, In-
dia, Azerbaijan, Oman, South 
Africa, Russia, and Spain.
He named zinc ingots, trans-
formers and accessories, 
rebars, steel ingots, copper 
wire, zinc concentrate, card-
board, lead ingots, and dairy 
products as the main export-
ed items.
The official further an-
nounced that commodities 
worth $504 million were im-
ported to the province in the 
previous year, and named 
Turkey, Switzerland, United 
Arab Emirates, Germany, Slo-
vakia, Singapore, Italy, China, 
Hong Kong, and Spain as the 
main sources of imports.
He listed wood pulp, recycled 
paper and cardboard, tobac-
co, polyamide and plastic 
tape, production line ma-
chines, polyamide thread and 
polyester thread as the major 
imported items.
As announced by the spokes-
man of Trade Development 
Committee of the Iranian 
House of Industry, Mining, 
and Trade, the value of Iran’s 
non-oil export rose 10 per-
cent in the past year.
Ruhollah Latifi said that 
122.056 million tons of 
non-oil commodities worth 
$53.166 billion were export-
ed in the previous year.
China with the purchase of 
$14.584 billion of commod-
ities (no change), Iraq with 
$10.238 billion (15 percent 
growth), Turkey with $7.459 
billion (23 percent growth), 
the United Arab Emirates 
(UAE) with $5.767 billion (28 
percent growth), and India 
with $2.146 billion (18 per-
cent growth) were the first 
five export destinations of 
Iranian goods in 1401, the 
official stated.
Latifi further announced that 
37.18 million tons of non-
oil commodities valued at 
$59.655 billion were import-
ed to the country during the 
past year, with a 10 percent 
drop in weight, and a 13 per-
cent rise in worth, year on 
year.
The UAE with sales of 
$18.395 billion (11 percent 
growth), China with $15.744 
billion (24 percent growth), 
Turkey with $6.99 billion (15 
percent growth), India with 
$2.019 billion (80 percent 
growth), and Germany with 
$2.019 billion (five percent 
growth), were the first five 
countries supplying goods to 
Iran in 1401, he stated.
The official went on to say 
that the country’s non-oil 
trade reached 159.236 mil-
lion tons worth $112.821 bil-
lion in the previous year, with 
an 11.2 percent growth year 
on year.

Uzbek Parliament Speaker Nurdinjon Ismoilov ar-
rived in Tehran late on Friday and met Saturday with 
his Iranian counterpart Mohammad Baqer Qalibaf.
Ismoilov is visiting Iran at the invitation of Qalibaf. 
He arrived in Iran at the head of an Uzbek parlia-
mentary delegation. 
Qalibaf and Ismoilov held a joint press conference 
after their meeting. Speaking at a presser, Qalibaf 
said improving relations with Iran’s neighbors is a 
priority of Iran’s foreign policy. 
At the beginning of the presser, Qalibaf welcomed 
his Uzbek counterpart. “We are very happy that to-
day we are hosting the Speaker of the Parliament 
of Uzbekistan and that he has made his trip to Iran. 
According to the policies of the Islamic Republic of 
Iran, which has prioritized the development of re-
lations with neighboring countries and the region, 
especially Islamic countries, the development of 
relations with Uzbekistan is one of our priorities,” 
he said. 
He added, “One of the important axes of our in-
teractions in the development of relations with 
Uzbekistan is the political, economic and cultural 
spheres, and as our dear nation knows, the friend-
ly and brotherly country of Uzbekistan ranks first 
among Central Asian countries in terms of popu-
lation.”
The speaker of the parliament noted, “We have 
good and favorable opportunities in the develop-
ment of economic, transportation and transit rela-
tions with Uzbekistan, especially in the use of the 
important north-south corridor and the east-west 
corridor, the development of transit relations can 
play a role.”
Qalibaf stated, “Last year, we had an official visit to 
Tashkent, the president of our country also visited 
this country, and the recent visit of the speaker of 

the parliament of Uzbekistan is in response to the 
visit of the parliamentary delegation of our country 
to Tashkent last year.”
He pointed out, “In the development of relations 
with Uzbekistan, our priority is especially in the 
economic sector, transportation, tourism, commu-
nication and the passage of trucks in transit axes. 
However, we are looking for cultural exchanges and 
development of relations in this field.”
Qalibaf said he had a long meeting with Ismoilov 
which last an hour and a half. He said they dis-
cussed important issues in this meeting, including 
the situation in Afghanistan. “We are also trying to 
play a constructive role by developing cooperation 
and bringing together our points of view in the 
formation of a national government in Afghanistan 
for their people and with the presence of different 
ethnic groups,” he added, according to Mehr News. 
He noted, “Definitely, these visits will help to ex-
pand the development of economic, political and 
cultural relations between the two countries.”
Qalibaf said, “The second important factor in the 
development of the relations between the parlia-
ments of the two countries is that it is necessary 
to approve the contracts and agreements between 
Tehran and Tashkent more quickly in the parlia-
ments of the two countries.”
He said, “It is also necessary to have regional co-
operation between Iran and Uzbekistan in regional, 
Asian, Islamic and international meetings. And with 
the convergence of views, positions and points of 
view between the two countries, this will be realized 
and will always pave the way for regional and inter-
national development and will lead to the cohesion 
and progress and development of our countries.”
Ismoilov meets President Raisi
The Uzbek official met with President Ebrahim Rai-

si. In this meeting, Raisi underlined the need for 
the implementation of agreement between the two 
countries. 
“18 cooperation agreements and memoranda of 
understanding have been signed between the Is-
lamic Republic of Iran and Uzbekistan, and the 
acceleration of their implementation will greatly in-
crease the level of relations,” he said, according to 
the official website of the Iranian presidency. 
He further added, “The exchange of experiences 
between the parliaments of Iran and Uzbekistan 
will be an effective and positive step towards de-
velopment of relations between the two countries.”
President Raisi described the civilizational and 
cultural common grounds between Iran and Uz-
bekistan as a suitable ground for promoting eco-
nomic cooperation and stated, “The growth of 
political and economic relations between Iran and 
Uzbekistan in the past year has made the situation 
different compared to the past, but the existing ca-
pacities require more efforts for the promotion of 
relations.”
The Chairman of the Legislative Chamber of Uz-
bekistan, for his part, praised the foreign policy 
of Ayatollah Raisi in prioritizing the development 
of relations with neighbors and said, “In Uzbeki-
stan, in line with this principled policy, during the 
amendment of the Constitution, the development 
of relations with neighbors in given priority.”
Stating that the parliaments of the two countries 
should play an effective role in the development 
of the cooperation between the governments, the 
Chairman of the Legislative Chamber of Uzbekistan 
stated, “I assure that the Parliament of Uzbekistan 
will use all its facilities and capacities in order to 
implement the agreements between the two coun-
tries.”

Speakers of Iran, Uzbekistan parliaments hold meeting in Tehran
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TEDPIX, the main index of Tehran 
Stock Exchange (TSE), gained 20,559 
points to 2.535 million on Saturday.
As reported, over 26.031 billion se-
curities worth 192.079 trillion rials 
(about $457.3 million) were traded at 
the TSE.

TSE is one of the four Iranian stock ex-
changes, and the most important one. 
The other three ones are Iran Mer-
cantile Exchange (IME), Iran Energy 
Exchange (IRENEX), and Iran’s over-
the-counter (OTC) market, known as 
Iran Fara Bourse (IFB).

TEDPIX gains 
20,000 points 
on Saturday

Iran to continue 
to support Syria: 
Raisi

Iranian President Ebrahim 
Raisi has said that Iran sup-
ported Syria in the past and 
will continue to do so in the 
future.
Iran is determined to sup-
port the Syrian people and 
the resistance axis, Raisi 
said in an interview with the 
official Syrian SANA news 
agency. 
President Raisi pointed out 
that the Americans occupied 
some areas in Syria to loot 
its resources in an attempt to 
achieve their goals that they 
failed to achieve through ter-
rorism, but the resistance of 
the Syrian people will defeat 
their plots, and victory will 
be Syria’s ally in the end.
Raisi stressed that the solu-
tion to the concerns of Syr-
ia’s neighboring countries is 
the return of all Syrian lands 
to the sovereignty of the 
state, stressing that there 
should be no Turkish forces 
on any part of the Syrian ter-
ritory.
The Iranian president point-
ed out that Syria is at the 
forefront of the countries 
of resistance and it stood 
clearly and strongly against 
Zionist greed, ambitions 
and aggressions, and as-
sumed a prominent stance 
in this alliance, cooperating 
with everyone who stands 
against the Zionist entity. 
Raisi affirmed that Syria 
stands against the forces of 
global evil in order to achieve 
justice and peace. “We are 
in Iran and under the lead-
ership of Imam Khamenei 
insists on standing by the 
Syrian people and constantly 
supporting the axis of resist-
ance,” he added. 
Raisi noted, “We witnessed 
in Iran threats and sanc-
tions, but that didn’t weak 
our strength and not suc-
ceed to weaken us, this is 
not only from our point of 
view; rather it is the point of 
view of White House which 
announced that this policy 
has failed in Iran, and we 
transferred these threats 
and sanctions to a chance 
for us.”
He that Syria has resisted the 
war and sedition launched 
by the US and Israel during 
the past 12 years, and to-
day the conditions become 
different in the sense that a 
lot of countries which have 
been imposing restrictions 
on the country changed their 
stances, which means that 
the Resistance has won.
On the Iranian-Saudi rela-
tions, Raisi said that the two 
countries are large and the 
return of relations between 
them will change balances 
in the region and regulate 
them, and the Islamic peo-
ples in the region go towards 
supporting the resistance 
and justice.
As for Syria-Turkey relations, 
Raisi said that his country 
has affirmed that all Syrian 
territory should return to the 
Syrian State; and the Syrian 
government has to establish 
its control on all the lands, 
after that, security would 
return to the border region.
“There should not be any 
presence of Turkish troops 
in any Syrian territory,” 
President Raisi added, ac-
cording to SANA.

Some Impressive 
Health Benefits of Saffron

By: PARISA JAMADI

Source: https://www.healthline.com/nutrition/saffron#TOC_TITLE_HDR_11

Saffron may have antioxidant and an-
ticancer benefits. But some people 
should avoid high doses. 
Saffron is the most expensive spice in 
the world.
The reason for its high price is its 
labor-intensive harvesting method, 
which makes its production costly. 
There, it was revered for its medicinal 
properties. People would eat saffron to 
enhance libido, boost mood, and im-
prove memory (1Trusted Source). 
Here are some impressive health bene-
fits of saffron.
1. A powerful antioxidant
Saffron contains an impressive vari-
ety of plant compounds. These act as 
antioxidants — molecules that protect 
your cells against free radicals and ox-
idative stress.
Notable saffron antioxidants include 
(2Trusted Source):
• crocin
• crocetin
• safranal
• kaempferol
Crocin and crocetin are carotenoid 
pigments responsible for saffron’s red 
color. Both compounds may (2Trusted 
Source, 3Trusted Source): 
• have antidepressant properties
• protect brain cells against progres-
sive damage
• improve inflammation
• reduce appetite
• aid weight loss

Safranal gives saffron its distinct taste 
and aroma. Research shows that it may 
help improve your mood, memory, and 
learning ability, as well as protect your 
brain cells against oxidative stress 
(4Trusted Source). 
Lastly, kaempferol is found in saffron 
flower petals. This compound has 
been linked to health benefits, such 
as reduced inflammation, anticancer 
properties, and antidepressant activity 
(2Trusted Source, 5Trusted Source). 
2. May improve mood and treat de-
pressive symptoms
Saffron is nicknamed the sunshine 
spice. This is not just due to its dis-
tinct color but also because it may help 
brighten your mood. 
In a review of five studies, saffron sup-
plements were significantly more ef-
fective than placebos at treating symp-
toms of mild-to-moderate depression 
(6Trusted Source). 
3. May have cancer-fighting proper-
ties
Saffron is high in antioxidants, which 
help neutralize harmful free radicals. 
Free radical damage has been linked 
to chronic diseases, such as cancer 
(11Trusted Source).
In test-tube studies, saffron and its 
compounds have been shown to selec-
tively kill colon cancer cells or suppress 
their growth, while leaving healthy cells 
unharmed (12Trusted Source). 
This effect also applies to skin, bone 

marrow, prostate, lung, breast, cervix, 
and several other cancer cells (13Trust-
ed Source). 
4. May reduce PMS symptoms
Premenstrual syndrome (PMS) is a 
term that describes physical, emotion-
al, and psychological symptoms oc-
curring before the start of a menstrual 
period. 
Studies show that saffron may help 
treat PMS symptoms.
In women ages 20–45, taking 30 mg of 
saffron daily was more effective than 
a placebo at treating PMS symptoms, 
such as irritability, headaches, crav-
ings, and pain (15Trusted Source).
Another study found that simply smell-
ing saffron for 20 minutes helped re-
duce PMS symptoms like anxiety and 
lowered levels of the stress hormone 
cortisol (16Trusted Source).
5. May reduce appetite and aid 
weight loss
Snacking is a common habit that may 
cause you to gain weight. According 
to research, saffron may help prevent 
snacking by curbing your appetite. 
6. Other potential health benefits
Saffron has been linked to other health 
benefits that have not yet been exten-
sively studied: 
7. May reduce heart disease risk 
factors. Animal and test-tube studies 
indicate that saffron’s antioxidant prop-
erties may lower blood cholesterol and 
prevent blood vessels and arteries from 

clogging (21Trusted Source, 22Trusted 
Source, 23Trusted Source).
8. May lower blood sugar levels. Saf-
fron may lower blood sugar levels and 
raise insulin sensitivity, as seen in test-
tube studies and mice with diabetes 
(24Trusted Source, 25Trusted Source).
9. May improve eyesight in adults 
with age-related macular degener-
ation (AMD). Saffron appears to im-
prove eyesight in adults with AMD and 
protect against free radical damage, 
which is linked to AMD (26Trusted 
Source, 27Trusted Source, 28Trusted 
Source).
10. May improve memory in adults 
with Alzheimer’s disease. Saffron’s 
antioxidant properties may improve 
cognition in adults with Alzheimer’s 
disease (29Trusted Source).

Risks, precautions, and dosage
In standard doses, saffron is generally 
safe with little to no side effects. Make 
sure to purchase saffron from a reputa-
ble brand or store to avoid an adulter-
ated product.
The bottom line
Saffron is a powerful spice high in an-
tioxidants.
It has been linked to health benefits, 
such as improved mood, libido, and 
sexual function, as well as reduced 
PMS symptoms and enhanced weight 
loss. 
Best of all, it’s generally safe for most 
people and easy to add to your diet. Try 
incorporating saffron into your favorite 
dishes to take advantage of its potential 
health benefits or purchase a supple-
ment online.

Turkish Foreign Minister Mevlut Ca-
vusoglu said on Friday that a quadri-
lateral meeting will be held between 
Iran, Russia, Syria, and Turkey in 
Moscow on May 10. 
In remarks to Turkish broadcaster 
TV24, the Turkish foreign minister 
said Russia confirmed May 10 for 
the meeting, according to Anadolu 
Agency. 
It is not clear who will attend from 
Iran if that country’s foreign minister 
decides to embark on an Africa tour, 
he added. 
According to Cavusoglu, a joint 
statement could be issued after the 
meeting. 
“It is not possible to say clearly in 
advance what we will agree on in our 
talks that day,” he added.
Turkish, Russian and Syrian regime 
defense ministers and intelligence 
chiefs met last December in Mos-
cow and agreed to continue tripartite 
meetings to ensure stability in Syria 
and the wider region.
Iran was also included in the talks, 
with Turkey indicating earlier that 
Ankara would be “pleased if Iran is 
involved in this process.”

In late April, Iranian Defense Minister 
Mohammad Reza Ashtiyani arrived 
in the Russian capital to take part in a 
joint meeting with counterparts from 
Russia, Turkey, and Syria.
Iran’s official news agency IRNA said 
the meeting was aimed at normal-
izing relations between Turkey and 
Syria.
Negotiations to normalize relations 
between Damascus and Ankara first 
started on December 28, 2022, with 
the presence of the defense minis-
ters of Russia, Syria and Turkey in 
Moscow. In this meeting, the parties 
agreed on the formation of a tripar-
tite joint commission.
Following these negotiations, it was 
decided that these meetings would 
be held at the level of foreign minis-
ters, and direct negotiations between 
Recep Tayyip Erdogan and Bashar 
Assad, the presidents of Turkey and 
Syria, would also be on the agenda, 
Al Alam reported.
A four-way meeting of the Deputy 
Foreign Ministers of Syria, Russia, 
Iran and Turkey regarding the devel-
opments in Syria was held in Mos-
cow in early April.

Iran, Russia, Syria, Turkey to hold 
meeting on Wednesday

The value of trade between Iran and Tur-
key stood at $1.379 billion during the first 
quarter of 2023, down 14 percent from 
$1.619 billion in the first three months of 
2022, according to the figures recently re-
leased by the Turkish Statistical Institute.
Based on the mentioned data, Turkey’s ex-
port to Iran rose two percent to $702 mil-
lion in the three-month period of this year, 
from $682 million in the same time span 
of the previous year.
Iran’s three-month export to Turkey fell 27 
percent to $677 million from $932 million.
Based on the data previously released by 
the Turkish Statistical Institute, the value 
of Iran’s exports to neighboring Turkey 
increased by 19 percent to reach $3.35 
billion in 2022.
Turkey had imported over $2.82 billion 
worth of commodities from the Islamic 
Republic in 2021.
Based on the mentioned data, Iran’s im-
ports from the country also marked an 
11-percent rise to hit $3.07 billion in the 
past year, in comparison with 2021, when 
the figure was $2.77 billion.
According to the Turkish Statistical Insti-
tute, the trade between the two countries 
has registered a 15-percent rise in 2022.
The value of trade between the two neigh-
bors reached $6.42 billion in 2022, while 
the figure stood at $5.59 billion in the 
preceding year.
Iran’s trade balance with Turkey has been 
$280 million positive in favor of Iran in the 
past year.
As announced by an official with Iran’s 
Trade Promotion Organization (TPO), the 

value of Iran’s export to Turkey increased 
by 23 percent in the past Iranian calendar 
year 1401 (ended on March 20).
Farzad Piltan, the director-general of TPO’s 
Office of West Asian Countries, said that 
based on the data released by the Islamic 
Republic of Iran Customs Administration 
(IRICA), Iran exported commodities worth 
$7.45 billion to its neighbor in 1401, while 
the figure was $6.079 in 1400.
Saying that Turkey was Iran’s third top 
export destination in the past year, the of-
ficial named natural gas, aluminum, urea, 
polyethylene, copper cathode and cathode 
parts, copper wires, iron and steel ingots, 
and polyethylene as the major products 
Iran exported to Turkey in the previous 
year.
Piltan further announced that Iran’s im-
port from Turkey also rose 15 percent to 
about $6 billion in 1401, from $5.2 billion 
in 1400.
Stating that Turkey was the third source of 
import for Iran in the previous year, the of-
ficial named sunflower seed oil, road trac-
tors, corn, bananas, generators, barley, 
soybeans, synthetic fibers, crude soybean 
oil, and solid acrylic polymers as the main 
items Iran imported from its neighbor in 
1401.
In last July, Iran and Turkey discussed 
ways of expanding economic relations 
along with political ties at the Turkish-Ira-
nian High-Level Cooperation Council in 
Tehran.
During the meeting, which was co-chaired 
by Iranian President Ebrahim Raisi and 
Turkish President Recep Tayyip Erdogan, 

the two sides negotiated the extension of 
the gas export contract between the two 
sides for the next 25 years.
In the meeting, President Raisi noted that 
the Islamic Republic of Iran is determined 
to expand economic relations with neigh-
boring countries.
The president also evaluated Tehran-An-
kara ties as positive and progressive, say-
ing that the two countries should pursue 
appropriate policies to move towards in-
creasing their annual trade exchanges to 
$30 billion.
On the sidelines of the mentioned meeting, 
Iranian Energy Minister Ali-Akbar Mehra-
bian also held talks with Turkish Minister 
of Energy and Natural Resources Fatih 
Dönmez in which the two sides exchanged 
views on cooperation in energy fields.
Later on, Head of Turkey’s Small and Medi-
um Enterprises Development Organization 
(KOSGEB) Hasan Basri Kurt met with Head 
of Iran Small Industries and Industrial 
Parks Organization (ISIPO) Ali Rasoulian 
to discuss ways of expanding cooperation 
between the small and medium-sized en-
terprises (SMEs) of the two countries.
In this meeting Rasoulian referred to the 
signing of a memorandum of understand-
ing (MOU) between the two countries 
on cooperation between SMEs, saying: 
“President Raisi has emphasized setting 
up joint industrial parks in the country’s 
special economic zones, considering the 
good infrastructure for setting up such 
parks in the free and special economic 
zones and the active presence of econom-
ic enterprises in these areas.”

Value of trade between Iran 
Turkey stands at $1.379b in Q1
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سرپرسـت اداره کل حفاظـت محیـط 
زیسـت اسـتان اصفهان گفت: یکی از 
بالاتریـن نرخ های فرونشسـت زمین 
به ویژه تنها فرونشست در کلان شهر 
را، در اصفهـان شـاهدیم که از سـمت 
رودخانـه زاینـده رود به سـوی شـمال 
اسـتان و دشـت برخوار و شاهین شهر 

در حـال حرکت اسـت.
احمدرضـا لاهیجـان زاده سرپرسـت 
اداره کل حفاظـت محیـط زیسـت 
اسـتان اصفهـان در گفت وگـو بـا 
خبرنـگار فـارس در اصفهان با اشـاره 
بـه برگـزاری هفتمیـن دوره اعطـای 
جایزه محیط زیسـت ویژه دانشجویان 
کشـور در اصفهان بـا تأکیـد به نقش 
دانشـجویان فرهیخته و دانشگاهیان 
در زمینه اثربخشـی در حل مشکلات 
گذشته و ترسـیم افق درخشـان برای 
آینـده کشـور، اظهـار کـرد: هفتمین 
دوره اعطـای جایـزه محیط زیسـت 
ویـژه دانشـجویان کشـور بـا حضـور 
نماینـدگان ۳۰ دانشـگاه و ارزیابـی 
۵۴ طـرح پژوهشـی در حـوزه محیط 
زیسـت برگزار شـد و از ۹ دانشـجوی 
فعال در ایـن زمینه با اهـدای جوایزی 

تقدیر شـد.
وی خاطرنشـان کرد: با نادیده گرفتن 

محیط زیسـت و عـدم توجه بـه تأثیر 
آن در پویایی اقتصاد و جمعیت جامعه، 
خسـارت های زیـادی بـه کشـور وارد 
می شـود کـه بـا کمـک فرهیختگان 
جامعـه، می توان در راه برطرف سـازی 

آن، اقـدام کرد.
لاهیجـان زاده بـا اشـاره بـه مـواردی 
وارده  آسـیب های  درخصـوص 
بـه محیـط زیسـت منطقـه ناشـی از 
سـوءمدیریت زیسـتگاه های تالابـی 
همچـون دریاچه هـای ارومیـه و 
هامـون، تالاب هـای هورالعظیـم و 
بیـن النهریـن کـه دارای خدمـات 
بـالای اکولوژیکـی بـوده اسـت، بـه 
بیان اهمیـت حفاظت محیط زیسـت 
پرداخـت و تبدیـل شـدن عرصه های 
آبـی بـه کانون هـای گـرد و غبـار را 
نمونـه ای از ایـن خسـارت ها، عنـوان 
کـرد کـه ابتـدا بـه صـورت محلـی و 
سـپس به صورت منطقه ای و جهانی 

تأثیرگـذار اسـت.
 سرپرسـت اداره کل حفاظـت محیط 
زیسـت اسـتان اصفهان بـا اشـاره به 
خسـارت های وارد شـده بـه محیـط 
زیسـت اسـتان افزود: با خشک شدن 
و از دسـت رفتـن تـالاب بین المللـی 
گاوخونـی در پایین ترین نقطـه پایاب 

زاینـده رود، نابودی کشـاورزی شـرق 
اسـتان بواسـطه کمبود ذخیره آب سد 
زاینده رود و خشـکی رودخانـه، تغذیه 
سـفره های آب زیرزمینی متوقف شـد 
و به همیـن خاطـر فرونشسـت ۱۶ تا 
۲۵ سـانتی متری دشـت های آبـی 
اصفهـان و برخوار را شـاهد هسـتیم.

بالاتریـن  از  یکـی  گفـت:  وی 
نرخ هـای فرونشسـت زمین بـه ویژه 
تنهـا فرونشسـت در کلان شـهر را، 

در اصفهـان شـاهدیم کـه از سـمت 
رودخانـه زاینـده رود به سـوی شـمال 
اسـتان و دشـت برخوار و شاهین شهر 

در حـال حرکـت اسـت.
لاهیجـان زاده تصریـح کـرد: نابودی 
جنگل هـای هیرکانـی و زاگرسـی و 
افزایـش کانون هـای گـرد و غبـار به 
چنـد میلیـون هکتـار بـه دلیـل عدم 
آشـنایی بـا مباحـث محیـط زیسـتی 

اتفـاق افتـاده اسـت.

سرپرسـت اداره کل حفاظـت محیـط 
زیسـت اسـتان اصفهـان از همکاری 
با دانشـگاه صنعتی اصفهان اسـتقبال 
کرد و افـزود: کمک به برطرف سـازی 
مشـکلات زیسـت محیطـی اسـتان 
و کشـور، مختص دانشـجویان رشته 
محیط زیسـت نیسـت، بلکـه دانش و 
پشـتوانه علمی تمامی دانشجویان در 
سایر رشـته های تحصیلی می تواند در 
این زمینه بسـیار مفید و کارسـاز باشد.
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جمعی از فعالان حوزه گردشگری در نشست بررسی فرصت های تجاری و 
سرمایه گذاری اصفهان و ویتنام که در اتاق بازرگانی اصفهان برگزار شد، خواستار لغو 

روادید میان دو کشور به منظور توسعه گردشگری شدند.
محمدرضا رجالی عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی اصفهان در این نشست با اشاره به 
توانمندی های استان در حوزه گردشگری و صنعتی اظهار داشت: کشور ویتنام با بیش 
از ۹۰ میلیون نفر جمعیت و رشد اقتصادی مطلوب، از جمله کشورهای در حال توسعه 
است اما سطح روابط تجاری این کشور با ایران چندان مطلوب نیست و امیدوارم با تمایل 

بالایی که در طرف مقابل شاهد هستیم، این روابط در آینده نزدیک گسترش یابد.
وی حضور در اصفهان را برای تجار و گردشگران ویتنامی فرصتی مغتنم دانست و بر لزوم 

لغو روادید میان ایران و ویتنام تأکید کرد.
حجم تبادلات تجاری میان ایران و ویتنام باید افزایش یابد

غلامرضا اخوان فرید، عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی اصفهان نیز با اشاره به 
توانمندی استان در تولید محصولات پتروشیمی، فولادی، نساجی و کشاورزی گفت: 
حجم تبادلات تجاری میان ایران و ویتنام در سال گذشته تنها ۲۰۰ میلیون دلار بود که 
بسیار ناچیز است و امیدوارم سفیر ویتنام در کشورمان به گسترش تبادلات تجاری میان 

دو کشور کمک کند.
وی با بیان اینکه ایران ۹7 درصد نیازهای دارویی خود و 7۰ درصد مواد اولیه تولید دارو 
را در داخل کشور تأمین می کند، ادامه داد: اصفهان پس از تهران دومین قطب صنعت 
دارویی ایران است و چند شرکت بزرگ داروسازی پیشرفته با پشتوانه علمی دانشگاه های 

مطرح استان در اصفهان فعالیت می کنند.
در ادامه »لوئونگ کونوک هویی« سفیر ویتنام در جمهوری اسلامی ایران سیاست 
خارجی این کشور را مبتنی بر استقلال، خودباوری و صلح دانست و بیان کرد: اقتصاد 
ویتنام به سرعت در حال رشد بوده و اقتصادی باز و پذیرا است. ویتنام با بیش از ۲۳۰ کشور 
دنیا ارتباط دارد و همواره به دنبال ایجاد تنوع و بهبود روابط خود با سایر کشورها است، 

درحالی که تا ۳۰ سال پیش حداکثر با ۳۰ کشور دنیا در ارتباط بودیم.
وی با بیان اینکه ویتنام به دنبال دوستان قابل اعتماد و روابط بین المللی قابل اتکا است، 
افزود: همواره رابطه سیاسی خوبی با ایران داشته ایم و درصدد گسترش روابط اقتصادی 

با این کشور هستیم.

سفیر ویتنام در ایران با بیان اینکه فعالان حوزه گردشگری دو کشور باید ارتباطات 
موثرتری با یکدیگر برقرار کنند، تصریح کرد: از اعضای اتاق بازرگانی اصفهان و فعالان 
اقتصادی دعوت می کنم برای مذاکره با اعضای اتاق بازرگانی هانوی پایتخت ویتنام و 
سایر شهرهای بزرگ آن و برقراری روابط رسمی به این کشور سفر کنند. در این زمینه 
باید اراده قوی در دو طرف وجود داشته باشد تا راهی برای عبور از تحریم ها و مشکلات 

ناشی از آن مانند تبادلات پولی و بانکی پیدا کنیم.
در بخش دیگری از این نشست نیز فعالان حوزه گردشگری و صنایع دستی استان از جمله 
مدیران آژانس های مسافرتی، اعضای انجمن راهنمایان گردشگری، مدیران هتل ها و 
مراکز اقامتی اصفهان و فعالان حوزه صنایع دستی به طرح پرسش ها و پیشنهادات خود 
پرداختند که لزوم حذف روادید گردشگری میان ایران و ویتنام، برقراری پرواز مستقیم 
میان دو کشور، بهره گیری از فرصت پنجاهمین سالگرد برقراری روابط سیاسی میان دو 
کشور برای گسترش روابط و ایجاد پاویون اختصاصی اصفهان در نمایشگاه هانوی از 

جمله مهم ترین این پیشنهادات بود.

در نشست بررسی فرصت های تجاری و سرمایه گذاری اصفهان و ویتنام در اتاق بازرگانی مطرح شد؛

پیشنهاد حذف روادید گردشگری میان ایران و ویتنام

سرپرست اداره کل حفاظت محیط زیست استان اصفهان خبر داد:

اصفهان تنها کلان شهر دارای فرونشست در ایران

محمـد نورصالحـی در نطـق پیـش از دسـتور هشـتاد و پنجمین جلسـه 
علنـی شـورای اسـلامی شـهر اصفهـان، بـا گرامیداشـت روز فرهنـگ 
پهلوانـی اظهـار داشـت: از سـال ۹۰ تـا ۹۲ اصفهان بـه عنـوان پایتخت 
ورزش پهلوانـی و زورخانـه ای معرفی شـد و تلاش بود کـه در هر منطقه 
حداقل یـک زورخانـه احداث شـود. تعـدادی از ایـن زورخانه هـا در حال 
بهره بـرداری اسـت و امیدواریـم مابقـی نیـز بـه زودی در اختیـار علاقه 

منـدان قـرار گیرد.
وی با اشـاره بـه روز شـوراها گفـت: ۲۴ سـال از عمـر شـوراها می گذرد 
و اکنون در اواسـط دوره ششـم شـورای اسلامی شـهر هسـتیم. شوراها 
برکاتی برای شـهر داشـته اند، هرچنـد نقطـه ضعف هایی نیز وجـود دارد 
از جملـه میـدان دادن به شـوراها کـه در متـن قانون اساسـی قید شـده 
اما هنـوز از ظرفیت کامـل حکمرانـی مردمی در نظام ما اسـتفاده نشـده 

اسـت.
رئیس شـورای اسـلامی شـهر اصفهان گفـت: خیلـی از مشـکلاتی که 
می تواند به دسـت شـوراها شناسـایی و پیگیری و حل شـود، هنـوز مورد 
توجـه قـرار نگرفتـه و امیدواریـم برعهـده و پیمـان خـود با مـردم ثابث 

قدم باشـیم.
وی بـا اشـاره بـه روز معلـم و کارگـر گفـت: همـکاران مـا در شـورای 
اسـلامی شـهر اصفهان در این برنامه ها حضور پیـدا کردنـد و امیدواریم 
این ۲ قشـر زحمتکـش که مـورد تکریـم و احتـرام عموم مردم هسـتند، 
شـرایط اجتماعی و اقتصادی شـان روز به روز بهتر شـود و بـا بالندگی به 

فعالیت خـود ادامـه دهند.
نورصالحـی تاکید کـرد: قشـر معلم از نظـر اهمیـت و تأثیرگـذاری قابل 
مقایسـه بـا دیگر شـغل ها نیسـت، کارگـران نیز چـرخ اقتصـاد و صنعت 
بـه دسشـتان می چرخد کـه معیشـت این ۲ قشـر باید مـورد توجـه همه 

باشـد.
وی افزود: یکشـنبه هفته گذشـته، بـا تصمیـم و تصویب اعضای شـورا، 
از اعضـای ادوار قبل دعـوت کردیم و جلسـه ای همدلانه به مـدت ۳ الی 
۴ سـاعت با حضـور ۴۰ نفـر از اعضـای ادوار گذشـته برگزار شـد. نکات 
خوبی از تجربیـات و نظرات خود در مورد شـهر گفته شـد کـه امیدواریم 

این همفکـری و همدلی ادامه داشـته باشـد.
رئیس شورای اسـلامی شـهر اصفهان با بیان اینکه در روزهای ۲۸ و ۲۹ 
اردیبهشـت ماه نشسـت رؤسـای کمیسـیون های معماری و شهرسـازی 
همه مراکز اسـتان ها و معاونیـن معماری و شهرسـازی شـهرداری های 
مراکـز اسـتان ها در اصفهـان برگـزار می شـود، ابـراز داشـت: ایـن 
اجـلاس در حـوزه خـود تأثیرگـذار خواهـد بود و سـعی شـده کـه نقطه 
نظـرات اجماعی کلانشـهرها بـه خصـوص در حـوزه شهرسـازی که با 

چالش هـای مختلفـی روبـرو هسـتیم مطرح شـود.
نورصالحـی خاطرنشـان کـرد: مسـائلی حـل نشـده از سـال ها قبـل در 
حـوزه معمـاری و شهرسـازی وجـود دارد، آن طـور کـه بایـد و شـاید به 
نقطه نظـرات و کارشناسـان این حوزه توجه نشـده اسـت و این نشسـت 

فرصـت خوبـی بـرای پرداختـن به این مسـائل اسـت.
رئیس شـورای اسـلامی شـهر اصفهان گفـت: هفتـه گذشـته مصوبات 
سـفر معاون رئیس جمهور و رئیس سـازمان محیط زیسـت بـه اصفهان 
طـی جلسـه ای در تهران بررسـی شـد و عمده مسـائلی کـه در مصوبات 
آن سـفر مـورد تاکید قـرار گرفته بـود مـورد تاکید قـرار گرفت. مسـائلی 
ماننـد حـوزه حمـل و نقـل عمومـی و رفـع آلایندگـی از هـوا به وسـیله 
آلاینده های ثابـت و متحرک، خـروج کارخانه هـای آلاینـده از محدوده 
۵۰ کیلومتـری شـهر، کمـک بـه تأمیـن بیشـتر اتوبـوس بـرای حمل و 
نقل عمومـی، کمک بـه تبدیـل تاکسـی های فرسـوده به تاکسـی های 
نو، کمک بـه برقی کـردن حداقـل ۵۰ هـزار دسـتگاه موتورسـیکلت در 
شـهر اصفهـان و تأمیـن مالـی بـرای اینهـا، کمک بـه پیشـرفت خط ۲ 
قطار شـهری به ویـژه تأمیـن ارز موردنیـاز برای پیـش پرداخت قـرارداد 
کلانی که بـه عنـوان تأمین مالـی و طراحی و اجرای خط ۲ بسـته شـده 

مطرح شـد.
وی ادامـه داد: قول هـای خوبـی در ایـن زمینـه داده شـد و تاکید شـد از 
محل صنـدوق محیط زیسـت کمک های مالـی و وام های که در اسـتان 

به تصویب رسـیده بـود عملیاتی شـود.

رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: وام های 
محل صندوق محیط زیست که مصوبه سفر رئیس 
سازمان حفاظت از محیط زیست به اصفهان است زودتر 

پرداخت شود.

رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان:

 وام های صندوق محیط زیست 
برای اصفهان پرداخت شود

گزارش

شـهردار اصفهـان بـا اعـلام اینکـه 
بسـتر حضـور گردشـگران چینـی در 
اصفهان فراهم شـده اسـت، گفـت: طی 
هفته هـای آینـده تعـداد گردشـگران 
چینـی در اصفهـان بیشـتر می شـود.

علـی قاسـم زاده در برنامـه رادیویـی 
»سـلام اصفهـان« بـا بیـان اینکـه 
اصفهـان طـی یـک مـاه گذشـته کانون 
تعامـلات ملـی و بین المللی بوده اسـت، 
اظهار کرد: یکـی از این مـوارد، برگزاری 
کمیسـیون های  رؤسـای  نشسـت 
فرهنگی، اجتماعی و ورزشـی شـوراهای 
اسـلامی ۳۰ شـهر کشـور بـود کـه بـا 
حضـور رئیـس شـورای عالـی انقـلاب 
فرهنگی و رئیس شـورای اسـلامی شهر 

تهـران برگـزار شـد.
وی بـا اشـاره بـه برگـزاری نشسـت 
آتش نشـانی کشـور  عامـل  مدیـران 
در اصفهـان کـه در آن از پدیـده جدیـد 
حوزه ایمنی پرده برداری شـد، افـزود: در 
حاشـیه برگزاری این نشسـت، نخستین 
مرکـز علت یابـی حریـق غـرب آسـیا در 

اصفهـان افتتـاح شـد.
قاسـم زاده برگـزاری نخسـتین همایش 
ملـی حمل ونقـل دانش بنیـان کشـور 
در دانشـگاه صنعتـی اصفهـان را از 
دیگـر رویدادهـای اخیـر دانسـت و 
گفـت: بیـش از ۳۰ شـرکت دانش بنیـان 
در  کشـور  معتبـر  دانشـگاه های  از 
کـه  داشـتند  حضـور  همایـش  ایـن 
در  مسـئله  حـل  تخصصـی  نشسـت 
حـوزه حمل ونقـل و ترافیـک و عرضـه 
محصولاتـی همچـون اتوبـوس برقی و 
سـامانه مدیریت ترافیک از اتفاقات مهم 

و جـذاب ایـن رویـداد بـود.
شـهردار اصفهـان بـا تأکیـد بـر اینکـه 
در آینـده شـاهد رونـق گردشـگری در 
اصفهـان خواهیـم بـود، خاطرنشـان 
کـرد: در دل قـرارداد ۲۵ سـاله کـه میان 
ایـران و چیـن منعقـد شـده اسـت، 
تفاهم نامه هایـی در حـوزه گردشـگری 

پیش بینـی شـده اسـت.
وی ادامـه داد: در ایـن راسـتا چنـد روز 
پیـش دیـداری در اصفهـان بـا وزیـر 
مختـار سـفارت چیـن در ایران داشـتیم، 
لـذا بـا آماده سـازی شـهر بـرای پذیرایی 
از گردشـگران طـی هفته هـای آتـی، 
شـاهد حضور انبوه گردشـگران چینی در 

اصفهـان خواهیـم بـود.
طبـق  اینکـه  بیـان  بـا  قاسـم زاده 
صحبت های وزیـر مختار سـفارت چین، 
گردشـگران چینـی علاقه منـد بـه سـفر 
ایـران و اصفهـان و خرید صنایع دسـتی 
هسـتند، ادامه داد: در این دیـدار در مورد 
خدماتـی کـه باید بـه گردشـگران چینی 
ارائه شـود، آشـنایی با ادبیـات و فرهنگ 
آن هـا و زیرسـاخت هایی کـه بایـد آماده 

کنیـم، گفـت و گو شـد.
شـهردار اصفهـان بـا اعـلام اینکـه 
بسـتر حضـور گردشـگران چینـی در 
اصفهان فراهم شـده اسـت، گفـت: طی 
هفته هـای آینـده تعـداد گردشـگران 
چینـی در اصفهـان بیشـتر می شـود.

افزایش گردشگران چینی

 شهردار اصفهان در برنامه رادیویی 
»سلام اصفهان« خبر داد:

 خبر
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مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان اصفهان از تکمیل 
پروژه ورودی شهرک حمل و نقل خمینی شهر تا مردادماه خبر داد.

فرزاد دادخواه مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان 
اصفهان اظهار کرد: پروژه ورودی شهرک حمل ونقل خمینی شهر 
فعال شده است و اجرای بیس و آسفالت آن باقی مانده که با 
برنامه ریزی های انجام شده، این پروژه تا مردادماه به بهره برداری 

می رسد.
اجرای  حمل ونقل  شهرک  برای  مهم  مسأله  افزود:  وی 

زیرساخت های آن بوده که پیگیری انجمن صنفی شرکت های 
حمل ونقل را می طلبد تا بحث آب، برق، گاز و فیبر نوری پیگیری 
کرده تا هر چه سریع تر معابر داخلی شهرک از نظر آسفالت و سایر 

عملیات ها انجام شود.
دادخواه بیان کرد: شرکت های حمل ونقل در مرحله اولیه جهت 
استقرار، پیش از ساخت ساختمان ها باید اقدام به نصب کانکس کند.

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان اصفهان با اشاره به 
معضلات بسیاری که در بحث تردد کامیون ها در شهر خمینی شهر 

وجود دارد، عنوان کرد: امیدواریم با اجرای این پروژه و تجمیع 
ناوگان حمل بار شهرستان در یک نقطه، مشکلات و نارضایتی 
مردمی که در اثر عبور و تردد کامیون ها در داخل شهر بوده مرتفع 

شود.
وی گفت: تکمیل پروژه شهرک حمل ونقل به عنوان جایگاه و 
پایگاه اصلی حمل ونقل شهرستان خمینی شهر به دلیل اهمیت 
آن با وجود کمبود اعتبارات در دستور کار قرار گرفته و به زودی به 

بهره برداری می رسد.

مدیرکل راهداری و حمل ونقل 
جاده ای استان اصفهان:

شهرک حمل ونقل 
خمینی شهر تا 
مردادماه به 
بهره برداری می رسد

رئیس مجلس قانونگذاری ازبکستان به 
منظور بازدید از آثار تاریخی اصفهان و آشنایی 
با توانمندی های صنعتی و اقتصادی استان 

وارد اصفهان شد.
»نورالدین جان اسماعیل افُ« رئیس مجلس 
قانونگذاری ازبکستان در رأس هیئتی پارلمانی 
با ورود به اصفهان در فرودگاه بین المللی شهید 
بهشتی مورد استقبال دکتر سیدرضا مرتضوی 

استاندار اصفهان قرار گرفت.
بازدید از جاذبه های تاریخی و گردشگری 
اصفهان و نشست با فعالان اقتصادی استان 
از برنامه های رئیس مجلس قانونگذاری 

ازبکستان در سفر به اصفهان است.

سفر ما به ایران در راستای 
توسعه روابط ۲ کشور است

جان اسماعیل اُف در بدو ورود به اصفهان 
گفت: اصفهان برای ما شهر ناآشنا نیست، 
زیرا در آثار همه شاعران و نویسندگان که 
می خوانیم، می دانیم که اصفهان چه شهری 
است و آرزوی هر یک از ازبک ها این است که 

این شهر زیبا را ببینند.
وی با بیان اینکه من به حضور در اصفهان 
افتخار می کنم و خوشحال هستم، افزود: البته 
نه تنها ما، بلکه تمام ساکنان مشرق زمین باید 

به این شهر تاریخی و باستانی افتخار کنند.

رئیس مجلس قانونگذاری ازبکستان تصریح 
کرد: سفر ما به ایران در راستای توسعه روابط 
دو کشور است؛ ابتدای ورود به ایران جلساتی 
را با رئیس مجلس و رئیس جمهور ایران 
داشتیم و می خواهیم روابط دو کشور را توسعه 

دهیم.
جان اسماعیل افُ خاطرنشان کرد: در شرایط 
فعلی توسعه گردشگری یکی از اولویت های 
مهم ما در ازبکستان است و به خاطر همین 
امروز به اصفهان که یکی از مراکز اصلی 

گردشگری در ایران است، سفر کرده ایم.

با  خواهرخواندگی  نگاه  ما 
سمرقند را داریم

سیدرضا مرتضوی استاندار اصفهان نیز در بدو 
ورود رئیس مجلس قانونگذاری ازبکستان 
به اصفهان اظهار کرد: امیدواریم این سفر 
زمینه ای برای ارتقا روابط در حوزه های 

اقتصادی، گردشگری و فرهنگی باشد.
استاندار اصفهان عنوان کرد: ما نگاهی 
هم به روابط عمیق فرهنگی، هنری و 
خواهرخواندگی با بعضی از شهرهای تاریخی 

ازبکستان از جمله سمرقند داریم.

 ۱۰۰ مـاده  کمیسـیون های  مدیـر 
شـهرداری اصفهان گفت: در سال گذشته 
۶۹ هـزار و ۱۴۹ رأی در حـوزه تخلفـات 
سـاختمانی در ایـن کلانشـهر صادر شـد.

غلامعلـی فیض اللهـی اظهارداشـت: این 
تعـداد رأی پـس از تشـکیل ۱۰ هـزار و 
7۰۰ پرونـده صـادر شـد و ذکـر ایـن نکته 
ضروریسـت کـه یـک پرونـده می توانـد 
چندیـن رأی جزیـی یا کلی داشـته باشـد.
وی ادامـه داد: ۵۶ هـزار و ۶۹۳ مـورد از 
تخلفـات سـاختمانی معـادل حـدود ۸۲ 
درصد، مشـمول پرداخت جریمـه نقدی و 
پنج هـزار و ۲7۰ مـورد برابر بـا 7.۶ درصد 

مشـمول تخریـب بـوده اسـت.
 ۱۰۰ مـاده  کمیسـیون های  مدیـر 
شـهرداری اصفهـان تصریح کـرد: ۲ هزار 
و ۳۵۶ مـورد برابـر بـا ۳.۴ درصـد بـا رأی 
برائـت رو بـه رو شـد و چهـار هـزار و ۸۳۰ 
مـورد معـادل ۶.۹۶ درصـد سـایر مـوارد 

بـوده اسـت.
للهـی خاطرنشـان کـرد: اضافـه  فیض ا
سـاخت مازاد بـر پروانـه، تبدیل نقـاب )در 
بخش پنجـره سـازی سـاختمان(، احداث 
بالکُـن در روگـذر و تخلـف مربـوط بـه 
پارکینگ و احـداث بدون پروانه بیشـترین 

فراوانـی تخلفـات را شـامل می شـود.
وی افـزود: مطابـق بـا تبصـره یـک ماده 
۱۰۰ قانـون شـهرداری، انجـام تخریـب 
پـس از صـدور رأی وظیفـه خـود مالکان 
اسـت و قانون بین اشـخاص دولتـی، غیر 
دولتـی و حقیقـی در این خصـوص تفاوتی 
قائـل نشـده اسـت. در صورتی کـه ظرف 
۲ مـاه پـس از اعـلام شـهرداری تخریب 
صـورت نگیـرد شـهرداری بـرای تخریب 
اقـدام و هزینه ایـن کار بعـلاوه ۱۵ درصد 

بیشـتر را از مالـک اخـذ می کنـد.
 ۱۰۰ مـاده  کمیسـیون های  مدیـر 
شـهرداری اصفهـان درباره آرای شـماری 
از سـاختمان های این شـهر اظهار داشت: 
برای سـاختمان سـازمان بازرسـی اسـتان 
اصفهـان در منطقـه ۶ حکـم تخریـب 
صادر کردیـم که ایـن حکم قطعی اسـت، 
پرونـده سـاختمان فتحعلـی در خیابـان 
چهاربـاغ بـالا ابتـدای خیابـان نیکبخـت 
همچنـان در جریـان اسـت و رأی نهایـی 
آن صـادر نشـده اسـت، حکـم تخریـب 
بخشـی از سـاختمان آبـدار در منطقـه 
یـک اجـرا شـده و محلـه شـهید شـاکری 
۱۴ درگیـر مباحـث دیگـر   در منطقـه 

حقوقی است.

رئیس مجلس قانونگذاری ازبکستان وارد اصفهان شد؛

سفیری از خواهرخواندها
مدیر کمیسیون های ماده ۱۰۰ شهرداری اصفهان خبر داد:

صدور بیش از ۶۹ هزار رأی با 
موضوع تخلفات ساختمانی
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 مریم یادگاری  تا کنون 
سریال  از  قسمت  چند 
»سیاه چاله« به کارگردانی 
حسین نمازی منتشر شده و 
با استقبال همراه بوده است، 
سریالی که بیش از هر چیز 
دیگر یادآور ساخته قبلی این 

کارگردان است.
سریال سیاه چاله به کارگردانی 
حسین نمازی توسط فیلم نت 
منتشر شد. این سریال قصه 
زندگی مردی به نام جمشید 
را به تصویر می کشد که در 
شصت سالگی درگیر بیکاری 
و اجاره نشینی است. او در 
شرایطی که به اجبار، راهی 
خانه پدری در خارج از شهر 
شده، از ماجرایی مطلع می شود 
که می تواند مسیر زندگی او و 

خانواده اش را عوض کند.
هر چند بر اساس تنها یک 
قسمت نمی توان به قضاوتی 
قطعی در مورد یک مجموعه 
از  یکی  اما  یافت،  دست 
نکاتی که در اولین قسمت 
»سیاه چاله« خودنمایی کرد، 
شباهت هایی بود که میان این 
قسمت و فیلم »شادروان«، 
دیگر ساخته حسین نمازی، 
فیلم  می خورد.  چشم  به 
»شادروان« با بازی بازیگرانی 
گلاره  مهراد،  سینا  چون 
عباسی، نازنین بیاتی، رؤیا 
تیموریان و بهرنگ علوی، 

سینمایی  بلند  فیلم  دومین 
نمازی بود که نوروز ۱۴۰۱ 
به طور عمومی اکران و به یکی 
از آثار نسبتاً موفق سال گذشته 

تبدیل شد.
تفاقی که در همان دقایق  ا
ابتدایی برای پدر خانواده رخ 
می دهد، تمرکز روی لوکیشن 
بیمارستان در این دقایق، تاکید 
بر بحث میراث، فضاسازی 
محل زندگی شخصیت های 
از  برخی  حتی  و  کلیدی 
تیپ سازی های شخصیتی از 
جمله شباهت هایی است که 
می توان میان »شادروان« و 
»سیاه چاله« پیدا کرد. این نکته 
را فعلًا نه می توان نقطه قوت 
»سیاه چاله« دانست و نه نقطه 
ثر. باید منتظر ماند و  ضعف ا
دید که نمازی و همکارانش 
در قسمت های بعد قرار است 
ماجرا را چگونه پیش ببرند و 
آیا می توانند چیزی به الگو و 
ایده های اصلی »شادروان« 

اضافه کنند یا نه.
اول  قسمت  طبیعتاً 
»سیاه چاله« بیشتر به معرفی 
شخصیت ها، موقعیت و گره 
اختصاص  دراماتیک  اصلی 
دارد. انتظار می رود از قسمت 
با  داستان  پیشروی  دوم 
پیدا  ادامه  مناسبی  سرعت 
کند. آن چه به عنوان نکات 
مثبت افتتاحیه »سیاه چاله« 

می توان گفت، یکی این است 
قسمت  این  نتهای  ا در  که 
می توانیم شخصیت ها را از 
درک  و  کرده  تفکیک  هم 
اولیه ای از روحیات و درونیات 
و  باشیم  داشته  کدام  هر 
دیگری این که این قسمت 
)باز هم مثل »شادروان«( پر از 
میزانسن های شلوغی است که 
نمازی با موفقیت از پس کار 

برآمده است.
اما نکته نگران کننده به جنس 
برمی گردد.  کار  تیپ سازی 
درست است که، با توجه به 

شدن  نزدیک  ثر،  ا ماهیت 
کاراکترها به تیپ های عمومی 
و ساده قابل انتظار است اما 
حتی تا اواخر قسمت اول هم 
از شخصیت ها  هنوز کنشی 
ندیده ایم که ذره ای رنگ و بعُد 
به آنها ببخشید به طوری که 
می توانیم اکثر شخصیت های 
کلیدی را با عناوین ساده ای 
ساده دل«،  »مرد  همچون 
»داماد  بی عار«،  »جوان 
پول پرست« و »زن دلداده 

بی فکر« معرفی کنیم.
با چند تیپ ساده نمی توان یک 

داستان را )آن هم در سریالی که 
نیاز به حداقل ۱۰ ساعت داستان 
دارد( به شکل مناسبی پیش 
برد. مسلماً انتظار این است که 
رویکرد سازندگان »سیاه چاله« 
در  شخصیت ها  به  نسبت 
قسمت های بعدی تغییر کرده 
و پیچیده تر شود. آن چه ما را 
امیدوار می کند این است که 
پایان بندی قسمت اول، امکان 
را برای این پیشروی فراهم 
حالت،  بهترین  در  می کند. 
فرصت برای خلق کشمکش 
در تمام سطوح ممکن به وجود 

آمده است.
به شکل  داستان  اگر 
مناسبی پیش برود، آن وقت 
با  باید  هم  شخصیت ها 
اعتقادات خودشان دست وپنجه 
نرم کنند، هم با دیگر اعضای 
خانواده دست به گریبان باشند، 
هم در سطح جامعه با موانعی 
روبه رو خواهند شد و هم باید 
با نیروی قانون مقابله کنند. باید 
دید سازندگان »سیاه چاله« در 
قسمت های بعد از این فرصت 
تا چه حد و به چه شکل استفاده 

خواهند کرد.
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 پریسا جمدی   انواع توت ها از جمله سالم ترین خوراکی ها به شمار می آیند. توت ها 
علاوه بر مغذی و خوشمزه بودن، فواید زیادی برای سلامتی به همراه دارند. در این 

مقاله قصد داریم به معرفی فواید توت ها بپردازیم.
توت ها به دلیــل دارا بودن آنتی اکســیدان های زیاد به کنتــرل رادیکال های آزاد 
)مولکول های ناپایداری که در مقادیر کم مفید هستند، اما اگر زیاد شوند باعث آسیب به 

سلول ها و استرس اکسیداتیو می شوند( کمک می کنند.
توت ها سرشار از آنتی اکسیدان هایی مانند آنتوسیانین ها، الاژیک اسید و رسوراترول 
می باشند. ترکیبات ذکر شده به محافظت از سلول ها و کاهش خطر بیماری کمک 

می کنند. طبق نتایج حاصل از تحقیقات، بعد از انار، زغال اخته، شاه توت و تمشک حاوی 
بالاترین میزان آنتی اکسیدان می باشند. توت ها به دلیل دارا بودن آنتی اکسیدان فراوان 

به کاهش استرس اکسیداتیو کمک می کنند.
توت ها به بهبود سطح قند خون و مبارزه با حساسیت به انسولین کمک می کنند. طبق 
نتایج حاصل از تحقیقات آزمایشگاهی و انسانی، توت ها از سلول ها در برابر سطوح 

بالای قند خون محافظت کرده و حساسیت به انسولین را کاهش می دهند.
توت ها سرشار از فیبر به ویژه فیبر محلول می باشند. طبق نتایج حاصل از تحقیقات، 
فیبر محلول با کند کردن روند حرکت غذا از طریق دستگاه گوارش گرسنگی را کاهش 

و احساس سیری را افزایش می دهد.
ازاین رو، کالری دریافتی کاهش یافته و می توان به راحتی وزن بدن را مدیریت کرد. 
با مصرف فیبر، کالری دریافتی از طریــق وعده های غذایی کاهش می یابد. توت ها 
خوراکی ای کم کالری و در عین حال بسیار مغذی هســتند. بعلاوه، سرشار از آنتی 

اکسیدان ها، چندین ویتامین و مواد معدنی نیز می باشند.
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نباید از این میوه 
غافل شد

توت ها سالم ترین خوراکی های 
روی زمین!

خبر اول

ISFAHAN
N E W S

پارکینگ ساخته شده روی سیل 
برگردان برچیده شود !

اولتیماتوم مدیریت 
بحران به پارک ارم

فصل چهارم مجموعه تلویزیونی »نون خ« به طور میانگین هر قسمت از آن 
۵۰۰ هزار مرتبه در تلوبیون مشاهده شد.

فصل چهارم مجموعه تلویزیونی »نون خ« به کارگردانی سعید آقاخانی و 
تهیه کنندگی مهدی فرجی، از ابتدای فروردین روی آنتن شبکه یک رفت و به 

طور میانگین هر قسمت از آن ۵۰۰ هزار مرتبه در تلوبیون مشاهده شد.
بازدید آرشیو مجموعه »نون خ ۴« که نوروز و ماه رمضان امسال از شبکه یک 
پخش شد، به بیش از ۱۰ میلیون مرتبه تماشا رسید و به این ترتیب، »نون خ« با 
میانگین هر قسمت ۵۰۰ هزار بازدید، به عنوان پرمخاطب ترین سریال تلوبیون 

در نوروز ۱۴۰۲ انتخاب شد.
براساس آمار موجود در سایت و اپلیکیشن تلوبیون، قسمت چهاردهم با ۸۱۶ 
هزار بازدید به پربازدیدترین قسمت این مجموعه تبدیل شده است. قسمت اول 
با ۷۵۶ هزار بازدید و قسمت نهم با ۷۰۷ هزار بازدید دیگر اپیزودهای پرمخاطب 

این فصل از »نون خ« بودند.
پخش تازه ترین ساخته سعید آقاخانی اخیراً به اتمام رسید. پیش از این »نون خ 
۱« نوروز ۹۸ با ۲.۳ میلیون بازدید، »نون خ ۲« فروردین ۹۹ با ۲.۸ میلیون بازدید 
و »نون خ ۳« در نوروز ۱۴۰۰ با بیش از ۸ میلیون بازدید، از پرطرفدارترین آثار از 
نگاه مخاطبان کاربران تلوبیون بودند. برای مشاهده آرشیو تمام قسمت های 
پخش شده مجموعه »نون خ ۴« می توانید به سایت یا اپلیکیشن تلوبیون 
مراجعه کنید. همچنین ۲ قسمت پشت صحنه از این سریال آماده شده که ۶ 

اردیبهشت از شبکه یک پخش می شود.
منبع: ایسنا

گزارش

رکوردشکنی »نون خ« در تلوبیون ادامه دارد؛ 

پیش تازی کردهای دوست داشتنی

رئیس اداره سیل و مخاطرات هواشناسی 
سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر 
تهران از اعطای مهلت دو ماهه برای 
برچیدن پارکینگ احداث شده پارک 
ارم بر روی سیل برگردان غرب تهران 

خبر داد.
به گزارش ایسنا، مرتضی دلفان آذری با 
بیان اینکه گلوگاه های سیلابی یا نقاط و 
بازه های دارای کمبود ظرفیت عبور دهی 
جریان سیلابی یکی از مشکلات اصلی و 
خطرزای شبکه های جمع آوری و هدایت 
آب های سطحی شهر تهران است، گفت: 
در هنگام بارش های شدید بیرون زدگی 
آب و خسارات جانی و مالی در این نقاط 
و همچنین تأثیر آن بر نقاط بالادست و 
پایین دست محتمل است و از این رو لازم 

است که ایمن سازی آنها انجام شود.
وی با اشاره به کانال سیل برگردن واقع 
در محدوده صادقیه اظهارکرد:  این کانال 
که به کانال سیل برگردان غرب تهران 
و میان رود نیز مشهور است، یکی از 
کانال های مهم و اصلی شهر تهران است 
که روان آب حاصل از حوضه های آبریز 
درون و برونشهری رودخانه های مهم 
شهر تهران از جمله درکه، فرحزاد، باکری 
)وسک(، تپه نیزار و شاهین-شقایق را 
جمع آوری و به ادامه رودخانه کن در 

جنوب غرب تهران تخلیه می کند.
دلفان آذری با بیان اینکه در طول این 
کانال ۹ کیلومتری کمبود ظرفیت و نقاط 
گلوگاهی وجود دارد، گفت:  برخی از این 
نقاط شناسایی و رفع شده و تعدادی دیگر 
از آن ها هم مطابق مطالعات انجام شده 
پیرامون عملیاتی کردن طرح جامع جمع 
آوری و هدایت آب های سطحی شهر 

تهران باید رفع شود. 

»سیاه چاله« در امتداد »شادروان« است 
درباره تنها سریال کمدی این روزها شبکه نمایش خانگی 



نویسـندگان هالیـوود دسـت بـه اعتصـاب 
زده انـد تا ضمـن دسـتیابی به حقوق بیشـتر، 
تکلیـف آینـده خـود را در مواجهـه بـا هوش 

مصنوعـی مشـخص کننـد.
در قـرن نوزدهـم، زمانـی کـه کارخانه هـای 
نسـاجی بـه بهانـه صنعتی شـدن دسـتمزد 
دادنـد و شـرایط  را کاهـش  کارگـران 
سـخت تری را بـر آن هـا تحمیـل کردنـد، 
کارگـران علیـه قدرت هـای بـزرگ به پـا 
خاسـتند. حـالا اتحادیـه نویسـندگان آمریکا 
بـا تهدیـد مشـابهی از سـوی فناوری هـای 
جدید ازجمله هـوش مصنوعی روبه رو اسـت 
و وارد اعتصاب شـده تا به حقـوق مدنظر خود 
دسـت یابـد. البتـه ایـن مسـئله تنها یکـی از 
دلایل اعتصاب گسـترده نویسندگان هالیوود 

محسـوب می شـود.
 )WGA( اعضای اتحادیه نویسندگان آمریکا
در تاریـخ 16 اسـفندماه 1401 بـا نسـبت 
5553 رأی مثبـت بـه 90 رأی منفـی طرحی 
موسـوم به »الگوی درخواسـت های 2023« 
را تصویب کردند. از سه شـنبه هفته گذشـته، 
بیـش از 11 هـزار عضـو ایـن اتحادیـه برای 
اولین بار از سـال 2007 دسـت از کار کشیدند 

تا هالیـوود را به تعطیلی نسـبی بکشـانند.

نویسـندگان هالیوود بـرای چه 
اعتصاب کرده اند؟

اتحادیـه  غربـی  و  شـرقی  شـاخه های 
نویسـندگان آمریـکا هر سـه سـال یـک بار 
بـرای قراردادهای جدید خود با اسـتودیوهای 
بـزرگ هالیـوودی مذاکـره می کننـد؛ ولـی 
مذاکـرات اخیـر بـه تنـش و شکسـت منجر 

شـده اسـت.
به خاطـر  تلویزیونـی  تولیـدات 
سـرمایه گذاری های چنـد میلیـارد دلاری 
اسـتودیوها در سرویس های اسـتریم افزایش 
چشـمگیری در سـال های اخیـر داشـته، امـا 
نویسـندگان می گویند دسـتمزد آن هـا تغییر 
چندانـی پیـدا نکـرده اسـت. رهبـران ایـن 
اتحادیـه همچنیـن بـاور دارنـد که سیسـتم 
فعلی معیوب بوده و بقای شـغل نویسـندگی 

در ایـن مذاکـرات در معـرض تهدیـد قـرار 
گرفتـه اسـت.

اتحادیـه  خواسـته های 
نویسندگان چیست؟

نویسـندگان آمریکایـی درخواسـت های 
متعـددی دارنـد که ازجملـه مهم تریـن آن ها 
می تـوان بـه افزایـش حقـوق، کسـب درآمد 
از سـود پروژه هـا، لحاظ کـردن پیش نیازهای 
نویسـندگان،  اسـتخدام  در  مطلـوب 
محدودسـازی قراردادهـای انحصارگرایانه و 
رفـع نگرانـی درباره هـوش مصنوعی اشـاره 

کـرد.
بـه عبـارت دیگـر، نویسـندگان می خواهنـد 
دسـتمزد بالاتـری داشـته باشـند. آن هـا 
تـورم،  نـرخ  احتسـاب  بـا  می گوینـد 
دستمزدشـان در پنـج سـال اخیـر 14 درصد 
کاهـش یافتـه اسـت. همچنیـن در گذشـته 
بخـش عمـده درآمـد نویسـندگی از سـهم 
سـود پروژه هـا حاصـل می شـد. ایـن اتفـاق 
به خصوص با اکـران فیلم هـا و سـریال ها در 
کشـورهای خارجی برای نویسـندگان درآمد 
بیشـتری به همـراه داشـت، امـا حالا بـا رواج 
سـرویس های اسـتریم دیگـر پول بیشـتری 

بـه دسـت نویسـندگان نمی رسـد.
از پروژه هـا  از طـرف دیگـر، بسـیاری 
به خصـوص از دوره همه گیـری کرونـا 
به بعـد، تیم هـای کوچکـی را به عنـوان تیـم 
نویسـندگان تشـکیل می دهنـد و زمانـی از 
آن هـا دعـوت بـه همـکاری می کننـد کـه 
سـاخت پـروژه هنـوز قطعـی نشـده اسـت. 
درنتیجه نویسندگان می توانند روی پروژه ای 
کار کننـد کـه ممکـن اسـت هرگـز سـاخته 
نشـود. کار در این شـرایط باعث شـده اسـت 
نویسـندگان تضمین هـای شـغلی کمتـری 
داشـته باشـند و احتمـالًا تحـت شـرایط 

سـخت تری مجبـور بـه کار شـوند.
به علاوه، امـروزه سـریال ها به طـور میانگین 
تعـداد قسـمت های کمتـری دارنـد، امـا 
قراردادهـا همچنـان به صـورت انحصـاری با 
نویسندگان بسته می شـود و آن ها از کار روی 

سـایر پروژه ها منع می شـوند. درنتیجـه افراد 
به جـای کار روی 22 تا 25 قسـمت، روی 8 تا 
10 قسـمت کار می کنند که تولید آن ها تقریباً 
به انـدازه قبـل زمـان می بـرد، امـا دسـتمزد 
کمتری را برای نویسـندگان فراهـم می کند.

آینـده  مصنوعـی  هـوش 
نویسـندگان را در ابهـام قـرار 

داده است
نویسـندگان در چنـد وقـت اخیـر نگرانـی 
فزاینـده ای نسـبت به آینده شـغلی خـود پیدا 
کرده انـد. آن هـا می ترسـند کـه پروژه هـای 
سـینمایی و تلویزیونـی از ابزارهـای هـوش 
مصنوعی زایا مثل ChatGPT برای نوشـتن 
 WGA فیلم نامه هـا اسـتفاده کننـد. درواقـع
اجـازه نخواهـد داد کـه اسـتودیوها بـا کمک 
هـوش مصنوعـی از کلام خـود نویسـنده ها 
علیـه خودشـان اسـتفاده کننـد و بعد شـغل 
آن هـا را از بین ببرند )چـرا که ایـن مدل های 

هـوش مصنوعـی بـا فیلم نامه هـای قبلـی 
آمـوزش داده شـده اند(.

»رابـرت کارگیـل«، نویسـنده آثـاری نظیـر 
Sinister و Doctor Strange که از اعضای 
WGA اسـت، می گوید: »مشـکل خـود این 
ابزارها نیسـت؛ مـا اعتراضی بـه ایـن ابزارها 
نداریـم؛ آنچه از اسـتودیوها خواسـته ایم، این 
اسـت که شـرکت ها خودشـان بـدون کمک 
نویسـندگان هیـچ محتوایـی را با ایـن روش 

تولیـد نکنند«.
از طـرف دیگـر، مسـئله ایـن اسـت کـه 
اسـتودیوهای هالیـوودی بابـت اصـلاح و 
بازنویسـی فیلم نامه هـا حقـوق کمتـری بـه 
نویسـندگان می پردازند. درنتیجه شـرکت ها 
می تواننـد محتـوای بی کیفیتـی را بـا هوش 
مصنوعـی تولید کننـد و بعـد زحمـت اصلی 
ویرایش و بازنویسی را به نویسندگان بسپارند 
و درنهایت دسـتمزد کمتری بـه آن ها بدهند.

اعتصـاب نویسـندگان هالیوود 
چه اثری خواهد داشت؟

تـا  می کشـد  طـول  مدتـی  احتمـالًا 
اثـر ایـن اعتصـاب بـر دنیـای سـینما و 
سـریال های تلویزیونـی مشـخص شـود، 
چـون اسـتودیوها معمـولًا پروژه هـای 
خـود را از ماه هـا قبل تـر آمـاده اکـران و 
پخـش می کننـد. امـا اگـر ایـن اعتصـاب 
ادامـه دار شـود، بـه زودی شـاهد کاهـش 
فیلـم و سـریال های جدیـد خواهیـم بـود. 
پروژه هـای در دسـت تولیـد هـم کـه بـه 
بازنویسـی فیلم نامـه نیـاز داشـته باشـند، 
فعـلًا بـا توقـف تولیـد روبـه رو می شـوند.

از سـوی دیگـر، برنامه هـای زنـده و هفتگی 
مثل تاک شوهای آمریکایی احتمالًا تا اطلاع 
ثانـوی قسـمت جدیـدی نخواهنـد داشـت. 
درنتیجـه شـبکه ها مجبـور به پخـش مجدد 

قسـمت های قبلـی می شـوند.

رییـس مرکز تعامـلات بین المللـی علم و 
فناوری معاونت علمی، فنـاوری و اقتصاد 
دانش بنیـان ریاسـت جمهـوری از تهیـه 
بسـته های حمایتـی ایـن مرکـز بـرای 
حضور نخبگان ایرانـی خارج از کشـور در 

شـبکه های نخبگانـی خبـر داد.
امیرحسـین میرآبـادی هـدف از ایجـاد 
هسـته های نخبگانـی را اسـتفاده از توان 
و ایده های نخبگان در حل مسـائل واقعی 
کشـور عنـوان کـرد و گفـت: افـرادی که 
تجربـه تحصیـل،  کار و زندگـی در خـارج 
از کشـور را دارند، مـواردی را تجربه کردند 
کـه می تـوان از ایـن تجربیات بـرای حل 

چالش هـای کشـور بهره منـد شـویم.
وی ادامـه داد: از ایـن رو تـلاش داریـم 
در  مختلـف  تخصصـی  گروه هـای 
رشـته های مختلـف را کـه از حوزه هـای 
اولویـت دار بـه شـمار می رونـد، تشـکیل 
دهیـم و از نخبـگان ایرانی خارج از کشـور 
درخواسـت داریـم در این گروه هـا حضور 
یابند. این حضـور هم می توانـد به صورت 
مشـارکت در جلسـات مرکـز تعامـلات 
بین المللـی علـم و فنـاوری و هـم بـه 

صـورت مجـازی باشـد.
میرآبـادی، خاطـر نشـان کـرد: عـلاوه بر 
آن در حـال حاضر بسـترهایی وجـود دارد 
که بتوانیـم از حضـور مجـازی و ایده های 
نخبـگان ایرانی خـارج از کشـور بهره مند 

شـویم.
رئیـس مرکز تعامـلات بین المللـی علم و 
فناوری معاونت علمی، فنـاوری و اقتصاد 
دانش بنیـان ریاسـت جمهـوری، یـادآور 
شـد: مجمـوع ایـن حمایت هـا منجـر به 
بسـته هایی خواهـد شـد کـه در دولـت و 

مجلـس ارائـه دهیم.
وی بـا اشـاره بـه بهره گیـری از تـوان 
سـفارتخانه ها بـرای رسـیدگی بـه امـور 
نخبـگان، توضیـح داد: مـا در تعـدادی از 
کشـورها رایزن هـای فنـاوری را داریـم 
کـه در تعـدادی از سـفارتخانه ها مسـتقر 
هسـتند و فعالیت های مرتبط بـا ارتباط با 
نخبگان مقیم خارج را پیگیـری می کنند. 
در صورتی کـه لازم به توسـعه باشـد و در 
کشـورهای دیگر نیز ایـن رایزن ها حضور 

یابنـد، مـا ایـن آمادگـی را داریم.

یکی از اعضای ارشد اتحادیه اروپا در 
نامه ای به اپل گفته است که اگر شایعه 
چند وقت اخیر حقیقت داشته باشد، فروش 

آیفون ممنوع خواهد شد.
اتحادیه اروپا در تلاش است با یک سری 
اقدامات، جلوی محدودسازی سرعت 
 USB-C انتقال اطلاعات از طریق درگاه
آیفون 15 و گوشی های جدیدتر اپل را 

بگیرد.
اپل تأیید کرده که با تبعیت از قوانین 
اروپا، مجبور است درگاه USB-C را به 
آیفون اضافه کند. بسیاری از افشاگران 
می گویند اپل این تغییر را در آیفون 15 
اعمال می کند و تا زمان رونمایی آیفون 16 

منتظر نمی ماند.
اپل طرحی به نام Made for iPhone یا 
MFi دارد تا ازطریق آن، کیفیت لوازم جانبی 
تولیدشده برای آیفون را تأیید کند. منابع 
آگاه چند ماه پیش اعلام کردند اپل به دنبال 
محدودسازی سرعت شارژ و سرعت انتقال 
اطلاعات کابل های USB-C است که 
تأییدیه MFi را دریافت نکرده اند. ظاهراً 

اتحادیه اروپا با این رویکرد مخالف است.
تیری برتون، کمیسر بازار داخلی در 
اتحادیه اروپا،  در نامه ای خطاب به اپل 
گفته هرگونه محدودسازی سرعت شارژ 
غیرقابل پذیرش است. برتون می گوید 
اگر اپل چنین محدودیت هایی اعمال 
کند، اتحادیه اروپا فروش آیفون را در 

کشورهایش ممنوع خواهد کرد.
سرعت درگاه USB C آیفون 15 درصورت 
استفاده از کابل های غیراستاندارد کاهش 
خواهد یافت. درگاه USB C مدل های 
پرو آیفون 15 احتمالًا متفاوت از مدل های 

استاندارد خواهد بود.
گفته می شود نامه برتون حدوداً دو ماه 
پیش برای اپل ارسال شده است. به ادعای 
اپل اینسایدر، یکی از اعضای ارشد کمیته 
بازار داخلی پارلمان اروپا گفته که اپل 
به دنبال دور زدن قوانین اتحادیه است. 
گوشی های  تمامی  تقریباً  درحالی که 
امروزی به درگاه مدرن و پرسرعت 
USB-C مجهز شده اند، اپل همچنان 
روی استفاده از لایتنینگ پافشاری می کند. 
اتحادیه اروپا از سال ها پیش به طور جدی 
فرایند تصویب لایحه جدیدی را شروع 
کرده،  لایحه ای که به موجب آن تا اواخر 
سال 2024 تمامی گوشی های جدیدی 
که در بازار عرضه می شوند باید درگاه 

USB-C داشته باشند.

 خبراول

ISFAHAN
N E W S

فناوری

ISFAHAN
N E W S

بسته های حمایتی برای 
حضور نخبگان ایرانی 
خارج از کشور در حل 

مسائل کشور

هشدار اروپا به اپل

رئیس مرکز تعاملات بین المللی علم 
و فناوری معاونت علمی، فناوری و 

اقتصاد دانش بنیان اعلام کرد:

اگر شایعه ها حقیقت داشته باشند، 
فروش آیفون را ممنوع می کنیم؛

وقتی نویسندگان از هوش مصنوعی می ترسند

اعتصاب در هالیوود

آن سوی اتمسفرهوش مصنوعی

یکی از بنیانگذاران شرکت اپل:

اگر می خواهید به مرگبار بودن هوش مصنوعی پی ببرید، تسلا بخرید!
توسط رییس سازمان فضایی ایران؛

آخرین وضعیت ۱۰ پروژه مهم فضایی کشور تشریح شد
اسـتیو وزنیـاک یکـی از بنیانگـذاران شـرکت اپل، 
سـخنرانی تنـدی در مـورد شـرکت خودروسـازی 
تسـلا کرده اسـت. وزنیاک در یـک مصاحبه جدید 
گفتـه اسـت کـه تـلاش شـرکت ایـلان ماسـک 
برای ارائه فناوری خـودران، ایـن خودروها را برای 

رانندگـی فوق العـاده ناایمـن می کنـد.
وزنیـاک گفـت: اگـر می خواهیـد یـک مطالعـه 
در مـورد هـوش مصنوعـی اشـتباه پیـش بـرود، 
ادعاهای زیادی مطرح شـود و از هـر فرصتی برای 
کشـتن شـما اسـتفاده شـود، یـک تسـلا بگیریـد.

در حالـی کـه مقایسـه گفتگـو بـا چت بات هـای 
هوش مصنوعـی فعلـی بـا خطـرات خودروهـای 
خـودران ممکـن اسـت نادرسـت بـه نظـر برسـد 
امـا بنیانگـذار اپل بـه نکتـه قانـع کننده ای اشـاره 
می کنـد کـه بـه نظـر می رسـد سـپردن کنتـرل 
فرمان به تسـلا با اسـتفاده از این فنـاوری، خطری 

جدی بـه همـراه داشـته باشـد.
وزنیـاک مدت هاسـت که منتقـد نرم افـزار خودران 
تسـلا بوده و اسـتدلال می کند کـه واقعیت بسـیار 

از ادعاهای تسـلا فاصله دارد.

وزنیـاک سـال گذشـته در مصاحبـه ای بـا اسـتفن 
»اسـتیو-او« گلـوور مـوارد مربـوط بـه »ترمـز 
فانتوم« را که در هنگام رانندگی با مدل S تسـلا او 
را آزار مـی داد، یـادآور شـد و گفت که ایـن فناوری 
هنـگام رانندگـی بین ایالتی سـرعتش را بـه میزان 

قابـل توجهی کاهـش داد.
او در آن زمـان به گلاور گفت: ایـن خیلی خطرناک 
اسـت! و دسـتکم 100 بـار بـرای مـا اتفـاق افتاده 

اسـت، زیرا مـا زیـاد رانندگـی می کنیم.
ماسـک در سـال 2013 وزنیـاک را متقاعـد کـرد 
کـه مـدل S را بخـرد. در آن زمـان، ماسـک بـه او 
گفـت کـه ایـن خـودرو تـا پایـان سـال 2016 در 
سراسـر کشـور بـه طـور خـودران در حـال حرکت 

خواهـد بـود.
وزنیـاک بـا ایـن اسـتدلال کـه ایـن نـرم افـزار 
می توانـد سرنشـین را بکشـد، افـزود: من واقعـاً به 
فنـاوری خـودران اعتقاد داشـتم امـا ایـن فناوری 
 در حـال حاضـر حتـی بـه واقعیـت نزدیـک هـم

 نیست.
اظهـارات وزنیـاک تـا حـدی حقیقـت دارد. ما طی 

سـال ها شـاهد تصادف هـای مرگبـار متعـددی 
بوده ایـم کـه قابلیـت خـودران تسـلا در آن دخیل 

بوده اسـت.
اداره ملـی ایمنـی ترافیـک بزرگراه هـای ایـالات 
متحـده در سـال 2021 اعـلام کـرد کـه در حـال 
تحقیق دربـاره یـک شـرکت سـازنده خودروهای 
برقـی در مـورد مجموعـه ای از تصادفـات اسـت 
که در آنها خـودروی تسـلا با خودروهـای خدمات 

اضطـراری برخـورد کـرده اسـت.
سـال گذشـته اخبـاری مبنـی بـر اینکـه وزارت 
دادگسـتری همچنین در حال بررسـی بیـش از 12 
تصـادف مرتبط بـا فناوری خودران اسـت، منتشـر 
شـد. برخـی از ایـن تصادف هـا منجـر بـه مـرگ 

سرنشـینان شـده اسـت.
به رغـم بازاریابـی بحث برانگیز تسـلا و وعده های 
مکـرر ماسـک، وسـایل نقلیـه ایـن شـرکت 
نمی توانند در سـال 2023 بـه طور کامـلًا خودران 
رانندگـی کننـد و از راننـده می خواهند که جـاده را 
تماشـا کنـد و هر زمانـی که لازم بـود کنتـرل را به 

دسـت بگیرد.

رئیس سازمان فضایی ایران با تشریح وضعیت 10 پروژه 
مهم فضایی گفت: فرآیند طراحی و ساخت ماهواره 
ایرانست 1 که یک ماهواره مخابراتی با قابلیت کار در 
ارتفاعات بالاست، امسال توسط نخبگان آغاز می شود.

حسن سالاریه رئیس سازمان فضایی درباره آخرین 
وضعیت پروژه های سازمان فضایی ایران، گفت: در 
حوزه ماهواره های سنجشی، نمونه دوم ماهواره پارس 
یک در مراحل پایانی است و امسال برای پرتاب، تحویل 
سازمان فضایی ایران می شود و ماهواره ظفر 2 نیز پس 
از گذراندن تست های نهایی، تقریباً آماده تحویل شده و 

در سال جاری به منظور پرتاب، تحویل گرفته می شود.
وی افزود: همچنین در حوزه سنجشی با توجه به اینکه 
نمونه پروازی ماهواره طلوع 3 با دقت تصویربرداری 5 
متر تک طیفی و 10 متر چند طیفی سال گذشته رونمایی 
شد، پروژه طراحی و ساخت ماهواره طلوع 4 نیز امسال 
آغاز می شود که نسبت به طلوع 3 ویژگی های بهتری 

خواهد داشت و ارتقا پیدا می کند.
رئیس سازمان فضایی ایران با بیان اینکه در حوزه 
سنجش از دور، سازمان فضایی ایران آماده همکاری 
با بخش خصوصی و شرکت های دانش بنیان است، 

تصریح کرد: با توجه به رشدی که بخش خصوصی 
در حوزه فضایی در سالیان اخیر داشته، می توان از 
ظرفیت های موجود این بخش در جهت توسعه صنعت 

فضایی استفاده کرد.
سالاریه با اشاره به تحویل نمونه کیفی ماهواره ناهید 2 در 
سال گذشته، گفت: امسال نیز نمونه پروازی این ماهواره 
جهت پرتاب تحویل سازمان فضایی ایران خواهد شد و 
همچنین فاز طراحی و ساخت نسل بعدی ماهواره ناهید 
که تحت عنوان ناهید 3 شناخته می شود نیز امسال کلید 

خواهد خورد.
وی افزود: با توجه به ماموریت هایی که سازمان فضایی 
برای ماهواره ناهید یک پیش بینی کرده، ما به دنبال 
توسعه و بهینه سازی آن هستیم تا قابلیت صنعتی شدن 

را پیدا کرده و فرایند تولیدی شدن آن انجام شود.
معاون وزیر ارتباطات با بیان اینکه ماهواره ایرانست 
1 که یک ماهواره مخابراتی با قابلیت کار در ارتفاعات 
بالاست، امسال فرآیند طراحی و ساختش آغاز می شود، 
تصریح کرد: نخبگان صنعت فضایی با طراحی و ساخت 
این ماهواره، گام مؤثری در پیشبرد صنعت فضایی 

برخواهند داشت.

سالاریه اظهار کرد: بلوک انتقال مداری سامان که 
تست زیرمداری آن سال گذشته با موفقیت کامل انجام 
شد، امسال نمونه پروازی آن تحویل سازمان فضایی 
خواهد شد. این بلوک در واقع جهت انتقال بین مداری 
محموله های فضایی به خصوص ماهواره های سنگین 
مخابراتی طراحی شده است. فاز طراحی و ساخت 
بلوک انتقال مداری سامان 2 که قابلیت های بالاتری 
از جمله انتقال ماهواره به مدار GSO را دارد، امسال 

آغاز خواهد شد.
رئیس سازمان فضایی درباره نحوه تعامل سازمان فضایی 
با بخش خصوصی نیز افزود: در حال حاضر ارتباط بسیار 
خوبی میان سازمان فضایی و شرکت های دانش بنیان 
بخش خصوصی برقرار شده و ما حتی مجوزهای لازم 
جهت انعقاد قرارداد خرید تضمینی تصاویر از بخش 
خصوصی را دریافت کرده ایم و قصد داریم که در سال 
جاری قراردادهای لازم را با بخش خصوصی در این 

زمینه منعقد کنیم.
وی افزود: البته غیر از این، فرایند واگذاری پروژه منظومه 
شهید سلیمانی )IOT( به بخش خصوصی هم در حال 

طی شدن است.
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اولین روزنـامه اقتصـادی دو زبانه استان اصفهان

معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور با تاکید بر 
لزوم همکاری های کشورهای G5 در حوزه های مختلف گفت: اگر 
بتوانیم یک همکاری فرامرزی پایدار در حوزه سلامت تعریف کنیم، 

قطعاً اتفاقات خوبی رقم می خورد.
دکتر روح الله دهقانی فیروزآبادی در افتتاحیه بیست و ششمین 
نشست کارشناسان ارشد کشورهای گروه 5 که شامل عراق، 
افغانستان، پاکستان، ایران، تاجیکستان بود، گفت: همکاری علمی 
و فناوری با کشورهای گروه 5 می تواند یکی از نقاط قوت برای همه 

اعضای این گروه باشد.
وی افزود: کشورهای گروه 5 با داشتن یک جمعیت 400 میلیون 
نفری، با تشبهات و سوابق فرهنگی، اجتماعی و مردمی مناسب با 
یکدیگر می توانند یک مجموعه فرامرزی بزرگ برای توسعه اقتصاد 

سلامت باشند که امروز یکی از مهمترین محورهای توسعه اقتصاد 
پایدار در هر کشوری است.

دهقانی فیروزآبادی ادامه داد: در جمهوری اسلامی در سال های 
گذشته و به ویژه در دو دهه گذشته، سرمایه گذاری های زیادی در 
حوزه سلامت و تجهیزات پزشکی شکل گرفت که نتیجه آن چندین 
هزار شرکت فعال دانش بنیان و فناور در حوزه های مختلف سلامت 
است. تکنولوژی های متعددی از جمله فناوری های زیستی به خوبی 
در کشور توسعه یافته و امروزه یکی از بزرگترین بسترهای توسعه 
فناوری این کشور هستند؛ در خودکفایی داروها، تجهیزات پزشکی 
و خدمات پزشکی نوآورانه که امروز موفقیت های خوبی داشته است.

دهقانی فیروز آبادی گفت: فکر می کنم اگر بتوانیم یک همکاری 
فرامرزی پایدار در حوزه سلامت که بازار و اقتصاد پایدار دارد و 

همواره به عنوان موضوع جدی همه مردم و کشورهاست، تعریف 
کنیم، قطعاً اتفاقات خوبی رقم می خورد.

وی تاکید کرد: ما آمادگی داریم که با اشتراک گذاری دستاوردهای 
دانشی و فناورانه مان با کشورهای عضو همکاری های مشترک، 
شرکت های مشترک و سرمایه گذاری های مشترک شکل دهیم 

که قطعاً این اتفاق می تواند به نفع همه اعضای این گروه باشد.
وی همچنین گفت: در عین حال در مباحثی مانند تبادل بیمار و 
تبادل دانشجو و محققین فناور بین این کشورها می تواند زمینه 
توسعه و انتقال تجربیات را بین اعضای کشورهای عضو فراهم کند. 
این افتخار را داریم که تمام ابزارهای مان را برای توسعه اقتصاد این 
موضوع مهم، مردمی و قابل ارزش در میان گذاشته و از دستاوردهای 

آن از طریق همکاری های جدی بهره مند شویم.

معاون علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان رئیس جمهور خبر داد:

آمادگی برای 
اشتراک گذاری 
دستاوردهای 
فناورانه با 
G5 کشورهای
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